
PROTOKÓŁ Nr X/2019

z sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  29 maja 2019r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  18 2 0 .
Przewodniczyła:  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar – Przewodnicząca Rady Gminy.
Ustawowy skład rady: 15 radnych.
Obecnych: 14 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecna:  radna Ewa Ziejewska
Ponadto w sesji  udział  wzięli :
         1.  Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
         2.  Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
         3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         4.  Agnieszka Skorupska – Kierownik GOPS Grunwald z/s  w Gierzwałdzie
         5.  Aleksander Krempeć – Dyrektor GOK w Gierzwałdzie
         6.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 66 do nr 82.

Ad  pkt  1.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar
dokonała  otwarcia  X  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum,  przy
którym Rada Gminy może obradować i  podejmować prawomocne uchwały.
Następnie powitała radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -
porządek  obrad  radni  i  sołtysi  otrzymali  na  piśmie.  Ponadto  był  wywieszony  na
tablicach ogłoszeń i  był ogłoszony w BIP.
Ja  proponuję,  żeby  przed  wolnymi  wnioskami  dołączyć  –  Wnioski  Komisji
Rewizyjnej  z przeprowadzonej kontrol i .
Za  wprowadzeniem  w/w  wniosku  głosowało  14  radnych,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących się nie było.  
Wójt  Gminy – pan Adam Szczepkowski  –  w związku z tym,  że  pan dyrektor  jest
chory,  chciałbym  aby  te  dwa  punkty  odnośnie  „Rozwoju  usług  społecznych  w
Gminie  Grunwald”  i  „Termomodernizacji  budynku  Gminnego  Ośrodka  Kultury
przenieść  na  początek,  nawet  zaraz  po  przyjęciu  protokołu  z  poprzednich  obrad,
żeby pana dyrektora tutaj  nie  trzymać, nie  męczyć.
Dyrektor GOK – pan Aleksander Krempeć – mam zwolnienie lekarskie.  
Za  wnioskiem zgłoszonym przez  wójta  gminy głosowało  14 radnych,  przeciwnych
nie było,  wstrzymujących się nie było.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo  ja
proponuję  w  punkcie  13  ppkt  g)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  emisji  obligacj i
komunalnych  oraz  określenia  zasad  ich  zbywania,  nabywania  i  wykupu przesunąć
w miejsce  pkt  13.  ppkt  c) .  W podpunkcie  a)  do  d)  te  które  są  zawarte  a  w ppkt  e)
umieścić  w  sprawie  emisj i  obligacji ,  ponieważ  wszystkie  zmiany  w  budżecie,  w
uchwałach  okołobudżetowych  związane  są  z  pozyskaniem  pieniędzy  z  emisji
obligacj i .  Jeżel i  będziemy  rozpatrywać  przyjęcie  bądź  nie  przyjęcie  tej  uchwały
w  sprawie  emisji  obligacji  to  zostanie  rozwiązany  problem  pozostałych  uchwał,
zmiany  budżetu  i  projektu  WPF.  Proszę  o  przesunięcie  tego  projektu  uchwały
dotyczącego emisj i  obligacji .  
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Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  chciałabym  odpowiedzieć  na  to
pytanie.  Jeśli  przesuniemy  uchwałę  o  obligacje  powyżej  przed  przyjęciem
budżetu  i  WPF,  to  nie  ma  sensu,  bo  będziemy  zatwierdzać  uchwałę,  mam
nadzieję,  że  pozytywnie  o  wyemitowaniu  papierów  wartościowych  w  momencie,
kiedy nie  mamy deficytu.  Robimy coś najpierw,  co dopiero później  będzie skutek.
Najpierw  musi  być  uchwała,  która  stwierdza,  że  faktycznie  jest  deficyt  i  dopiero
wtedy  na  to  pokrycie  deficytu  bierzemy  obligacje  a  przesuwając  w  tej  chwili  jak
to  pan  radny  zaproponował,  to  najpierw  bierzemy  obligacje  a  dopiero  szukamy
deficytu.  To  po  prostu  jest  nie  w  kolejności,  dlatego  moja  propozycja,  żeby  nie
przesuwać  tej  kolejności,  bo  to  nie  ma  żadnego  znaczenia  faktycznie  czy  będzie
prędzej  czy  później,  ale  teoretycznie,  to  tak  nie  za  bardzo  jedno  z  drugiego
wypływa.  Najpierw  powinien  być  deficyt  a  później  dopiero  szukamy  wyjścia,
żeby  pokryć  ten  deficyt.   W związku  z  tym  najpierw  powinna  być  uchwała  WPF,
uchwała  budżetowa,  która  wskazuje,  że  powstaje  deficyt  a  następnie  pokrycie
deficytu.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo
podejmując  uchwałę  budżetową,  w  której  wprowadzone  są  już  kwoty  uzyskane  z
emisji  obligacji ,  jakie  mamy  wyjście  przy  dyskusji  na  temat  czy  te  obligacje
wyemitować  czy  nie.  Stajemy  pod  ścianą  i  zaraz  usłyszymy  z  ust  pani  skarbnik,
że  skoro  przyjęliśmy  to  w  budżecie,  to  musimy  te  obl igacje  również
zaakceptować.  Poza  tym  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo  ja  nie  mam
pewności  czy  te  obligacje  są  potrzebne,  ale  to  przy  innej  okazji .  Natomiast
chciałbym  mieć  jasną  sytuację,  najpierw  klarowna  decyzja  rady  zgoda  na
obligacje  lub  też  nie  a  dopiero  potem  zmiany  ewentualnie  w  budżecie  z
uwzględnieniem kwot uzyskanych z tych obligacji .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -  kto  z  radnych
jest  za  wnioskiem  radnego  Ryszarda  Bali ,  aby  projekt  uchwały  w  sprawie
obligacj i  był  rozpatrywany  przed  projektem  zmian  WPF  i  zmian  w  budżecie  na
rok bieżący,  czy ktoś z  radnych ma jeszcze inną propozycję?
Radny  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  jak  zagłosujemy  tak  jak  pan  Ryszard
proponuje,  to jakie to  będzie miało skutki?  
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – nie znam skutków prawnych tylko
to  jest  logiczne,  że  głosujemy  nad  tym,  żeby  zaciągnąć  obligacje  a  normalnie
zaciągnięcie  jakiegokolwiek  zadłużenia  czy  to  będą  obligacje  czy  to  będzie
kredyt,  to  wynika  z  uchwały  budżetowej  gdzie  jest  deficyt  i  dopiero  przy
deficycie  można  zaciągać  zobowiązania  kredytowe,  pożyczki  czy  ewentualnie
emisja  papierów wartościowych.  Jakie  to  może  mieć  skutki,  nie  wiem,  nie  jestem
prawnikiem. Nie mam pojęcia.  Nie wiem. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  proszę  mi  powiedzieć,  przyjmujemy  uchwałę  w
sprawie  zmiany  budżetu,  w  której  już  są  zawarte  zapisy  dotyczące
rozdysponowania  obligacj i  czy  możemy  w  następnej  kolejności  nie  przyjąć
uchwały w sprawie emisji  obligacji .  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  to  jest  chyba  normalne,  jeśl i  jest
deficyt.
Radny  -  pan  Ryszard  Bala  –  pani  skarbnik  proszę  odpowiedzieć,  przyjmujemy
uchwałę w sprawie  zmiany budżetu,  prosiłbym o jasną i  jednoznaczną odpowiedź.
W  sytuacj i  kiedy  przyjmujemy  uchwałę  o  zmianie  budżetu,  w  której  są  zawarte
kwoty  z  emisji  obligacji ,  możemy  nie  przyjąć  uchwały  o  emisj i  obligacj i  w
następnej kolejności,  chciałbym usłyszeć od pani skarbnik jasną odpowiedź.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  ja  odpowiem  za  panią  skarbnik.
Szanowny  panie  radny  Bala  oczywiście,  jest  taka  możliwość,  że  możemy  nie
przyjąć,  ale  jak  powiedziałem  na  komisj i ,  s trzel imy  sobie  w  kolano.  Staniemy
przed  taką  sytuacją,  że  jesteśmy zablokowani  na  jakiekolwiek  inwestycje.  Dalszy
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rozwój  gminy  będzie  niemożliwy  to  raz  a  dwa  soł tysi  musicie  wiedzieć  o  tym,  że
fundusz  sołecki  będzie  zatrzymany  przynajmniej  na  dwa  lata.  To  zależy  teraz  od
mądrości radnych w jakim kierunku pójdą.  
Radny – pan Ryszard Bala – proszę państwa straszenie nas tutaj  jest  takie
powiedziałbym  dość  trywialne.  Pytam  o  konsekwencje  prawne.  Przyjmujemy
uchwałę  w  sprawie  zmiany  budżetu,  nie  przyjmujemy  uchwały  w  sprawie  emisji
obligacj i  i  taka  sytuacja  może  się  zdarzyć.  Nie  przesądzam,  że  się  zdarzy.  Co  się
wtedy  stanie?  Pani  skarbnik  będzie  podnosiła  krzyk,  że  skoro  przyjęliśmy  w
budżecie,  to  powinniśmy przyjąć  obl igacje.  Przypomnę  państwu,  że  taka  sytuacja
miała  już miejsce w poprzedniej  kadencj i .  
Za  wnioskiem  radnego  Ryszarda  Bali  głosowało  2  radnych  (pani  Ewa  Bawolska,
pan  Ryszard  Bala,  przeciw  głosowało  10  radnych,  2  radne  wstrzymały  się  (pani
Małgorzata  Kamińska,  pani  Iwona Stanka).
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 13 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard Bala),  wstrzymujących się  nie  było przyjęła  porządek obrad X sesji  Rady
Gminy w/g następującego wyszczególnienia:
 1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
 2.  Przyjęcie  porządku obrad.
 3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej sesji  Rady Gminy.
 14.  Podjęcie uchwał przez radę gminy:
     c)  w sprawie zatwierdzenia do realizacj i  projektu „Rozwój usług społecznych
         w Gminie Grunwald”;
     d)  w sprawie przyjęcia  do realizacji  projektu „Termomodernizacja budynku
         administracyjnego Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie” nr
         RPWM.04.03.01-28-022/18(2);
 4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
     a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
 5.  Sprawozdanie z realizacji  Programu Wspierania Rodziny Gminy Grunwald
     na lata  2016 -  2018 za 2018 rok.
 6.  Sprawozdanie z z  realizacj i  zadań z zakresu wspierania rodziny i  systemu
     pieczy zastępczej za 2018 rok.  
 7.  Sprawozdanie z realizacji  Programu Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie
     oraz Ochrony Ofiar  Przemocy w Rodzinie  Gminy Grunwald za 2018 rok.  
 8.  Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Grunwald za 2018 rok
 9.  Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
        Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie  za rok 2018. 
10.  Informacja na temat zaległości podatkowych (i lość dłużników, kwota
      zadłużenia,  podejmowane czynności egzekucyjne i  uzyskane efekty).
11.  Informacja o opiece zdrowotnej i  logopedycznej w placówkach oświatowych 
      na terenie  Gminy Grunwald.
12.  Informacja o dowozie dzieci  do szkół w roku szkolnym 2018/2019.
13. Omówienie arkuszy projektów organizacyjnych szkół i  przedszkoli  na rok
      2019/2020.
14. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
      a)  w sprawie wzoru wniosku o wypłatę  zryczałtowanego dodatku
          energetycznego;
      b)  w sprawie odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w
          miejscach publicznych na terenie Gminy Grunwald;
      e)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
          la ta 2019 – 2032;
      f)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok;
      g)  w sprawie emisji  obl igacj i  komunalnych oraz określenia  zasad ich
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          zbywania,  nabywania i  wykupu;
     h)  w sprawie zabezpieczenia środków w budżecie na poczet  wniosku o
         dofinansowanie projektu nr RPWM.02.03-28-0073/18, pn.  „Rozwój usług
         społecznych w Gminie Grunwald”;
     i)  w sprawie zabezpieczenia środków w budżecie  jako wkładu własnego na
         poczet wniosku o dofinansowanie projektu „Termomodernizacja  budynku
         administracyjnego Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie” nr
         RPWM.04.03.01-28-0022/18(2);
      j)  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność Gminy
          Grunwald nieruchomości  niezabudowanej położonej w obrębie
          geodezyjnym Korsztyn;
      k)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej w
          trybie przetargu nieograniczonego;
      l)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  w
          trybie przetargu ograniczonego;
      ł)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  w
          trybie przetargu ograniczonego;
      m) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po
           umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat:
      n)  w sprawie zatwierdzenia Regulaminu dostarczania wody i  odprowadzania
          ścieków obowiązującego na terenie  Gminy Grunwald;
      o)  w sprawie ustanowienia dwóch pomników przyrody na terenie Gminy
          Grunwald;
      p)  w sprawie powołania składu osobowego Komisji  Skarg,  Wniosków i 
          Petycji  Rady Gminy.
15. Wnioski  Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy z przeprowadzonej  kontroli .
16.  Wolne wnioski i  informacje.
17.  Interpelacje  i  zapytania.
18.  Zamknięcie  obrad

Ad  pkt  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
protokół  IX sesji  był wyłożony w biurze rady i  radni otrzymali .
Proponuję przyjęcie protokołu z IX sesj i  Rady Gminy bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  IX  sesji  Rady
Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  obrad – uchwały GOK.
Dyrektor  GOK  –  pan  Aleksander  Krempeć  –  projekt  „Rozwój  usług
społecznych  w  Gminie  Grunwald”  jest  to  projekt  gminy.  GOK  jest  tutaj
wykonawcą  tego  projektu.  Organizatorem  jest  Gmina  Grunwald.  Uczestnikami
tego  projektu  będą  tylko  i  wyłącznie  mieszkańcy  Gminy  Grunwald.  To
zwiększenie  dostępności  do  usług  społecznych  dotyczy  osób  zagrożonych
ubóstwem,  wykluczeniem  społecznym.  Jest  to  jeden  z  zapisów,  który  umożliwia
korzystanie  z  pieniędzy w takim celu.  Tutaj  w tym projekcie  przewidziano  pewne
dwutorowe  działania.  Nie  jest  to  takie  częste,  ale  nie  ja  byłem autorem projektu,
więc  trzeba  to  przyjąć  z  dobrodziejstwem  inwentarza.  Dwutorowe  czemu,  bo  jest
z  jednej  strony  utworzenie  nowych  miejsc  w  klubie  seniora  a  z  drugiej  s trony,
oczywiście  spowodowanie  lepszego  bieżącego  funkcjonowania  klubu.  Z  drugiej
strony  jest  coś  takiego  jak  klub  rodziny,  w  którym  będziemy  integrować  dzieci
razem  z  rodzicami.  Temu  projektowi  będą  podlegały  dwie  różne  społeczności  do
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których  jest  adresowany.  Inne  zajęcia  będą  dla  każdej  z  tych  grup,  w  innym
czasie.  Wszystko  wymaga  sporych  pieniędzy  związanych  głównie  z  dojazdami.
Dojazdy  pochłaniają  w  naszej  gminie  najwięcej  pieniędzy,  żeby  ludzi  zebrać  w
jednym miejscu.  W związku  z  tymi  dojazdami  będzie  pewien  punkt,  który  będzie
podlegał  przetargowi.  Wszystkie  rzeczy  które  będziemy  robili  podlegają
zamówieniom  publicznym,  ale  przetargowi  głównie  będzie  podlegało  wyłonienie
firmy,  która  będzie  dowoziła  i  seniorów  i  juniorów  i  rodziców.  W  pierwszej
wersji  klub  rodziny  miał  być  w  Pacółtowie.  Postaramy  się  to  skomasować  w
GOK.  Odbywać  się  wszystko  będzie  w  GOK,  żeby  jak  najkrótsze  przebiegi  tych
autobusów  zrobić.  Dzieci  jest  więcej  w  Grunwaldzie,  Gierzwałdzie  niż  w
Pacółtowie.  Będzie łatwiej zorganizować.
Klub  seniora  jest  to  organizacja,  która  jest  organizacją  nieformalną  i  spotykającą
się  regularnie  i  korzystającą  z  usług  GOK  na  rozmaite  spotkania  towarzyskie.
Teraz  w  pewien  sposób  się  sformalizuje,  ponieważ  musimy  zapewnić
funkcjonowanie  klubu  w  liczbie  74  osób.  Projekt  zakładał,  że  50  osób  już  jest ,
nawet  54  osoby  są  w  klubie.  Do  końca  tak  nie  jest .  Musimy  zrekrutować  20
nowych  osób,  żeby  było  zgodne  z  projektem,  żebyśmy  dostali  na  to
dofinansowanie.  Cóż  na  czym  to  bieżące  działanie  ma  polegać.  Zakupujemy  30
aparatów z  funkcją  SOS,  które  zostaną  wśród najbardziej  potrzebujących  rozdane
i  zapewnimy  im  opiekę.  Umówmy się,  że  są  to  osoby  powyżej  sześćdziesiątki,  to
różnie  z  tym  zdrowiem  bywa.  Zajęcia,  warsztaty,  spotkania  oczywiście  ten
dowóz,  wyjazdy  na  basen,  spotkania  ze  specjalistami,  dietetykiem,  kardiologiem,
psychologiem.  Opiekę  psychologiczną  mamy  zapewnić  oraz  warsztaty  kulinarne,
manualne,  ruchowe.  Czy  mamy  szansę  cokolwiek  zmienić  w  tym  zakresie  tych
warsztatów?  To  jest  kwest ia  jak  zbierzemy  całą  grupę.  Możemy  próbować
przekonać  instytucję  f inansującą,  że  potrzeby  się  zmieniły  i  na  przykład  nie
będzie  zajęć  manualnych  a  bardziej  rehabil i tacyjne.  Takie  będą  możliwości
działań  w  klubie  seniora.  Trwać  to  wszystko  będzie  w  założeniu  21  miesięcy.
Ponieważ  realizacja  jego  planowana  była  od  lutego,  mamy  koniec  maja.  Umowa
była  podpisana  w  maju.  To  nie  było  spowodowane  opieszałością  tylko  są  pewne
procedury.  W  związku  z  tym  będziemy  próbować  zreal izować  ten  projekt  w
krótszym  czasie,  bardziej  skomasować  tutaj ,  żeby  to  nam  się  strasznie  nie
rozlazło.  21  miesięcy  to  jest  prawie  2  lata.  Te  miesiące,  które  były  przeznaczone
głównie  na  rekrutację  i  zakupy,  to  będziemy  musiel i  zrobić  wszystko  w  dwa
tygodnie  czerwca.  Rekrutację  powinniśmy  mieć  zapewnioną,  bo  rekrutację  już
robimy,  korzystając  tutaj  z  pomocy  GOPS.  Rekrutujemy  osoby,  które  w  tym
projekcie  mogą  wziąć  udział .  Wiedzę  na  temat  tego  czy  są  to  te  osoby  i  czy  na
pewno  ma  największą  GOPS.  Rekrutację  już  zaczęliśmy  prowadzić.  W  czwartek
było  pierwsze  spotkanie  z  klubem seniora.  W tej  chwil i  rozpoczęliśmy  rekrutację
klubu  rodziny.  Zapomniałem  jeszcze  powiedzieć,  że  będzie  utworzona
wypożyczalnia  sprzętu  dla  seniorów ze  względu  na  niepełnosprawność.  Jeżeli  ten
sprzęt  się  komuś  wypożyczy,  to  my  go  nie  zobaczymy  tak  szybko,  bo  tam  jest
trochę materacy odleżynowych,  trochę kul  do chodzenia,  i td.  Wydaje mi się,  że  to
jest  plus,  bo  chociaż  część  ludzi  potrzebujących  będzie  mogła  skorzystać.    To
jest  w  takiej  formie  pomocy.  Nie  dla  wszystkich  zostało  zaprojektowane,  bo
byłoby za drogie.    
Klub  rodziny  to  też  są  osoby  zamieszkałe  w  Gminie  Grunwald  i  rodziny
wielodzietne,  w  których  jest  co  najmniej  troje  dzieci  z  zagrożeniem społecznym.
Tu  muszą  się  spełnić  te  wszystkie  jednocześnie  warunki.  Nie  powiem,  rekrutacja
może nie  być wcale taka prosta,  ale  musimy zrekrutować, bo inaczej  to upadnie.
Klub  rodziny  to  jest  placówka  wsparcia  dla  rodzin.  Znowu  zajęcia  warsztatowe
dla  dzieci,  artystyczne,  taneczne,  językowe,  nauki  gry  na  instrumentach.  Będzie
to  gitara  a  nie  klawiszowe  tym  razem.  Oczywiście  poradnictwo  psychologiczne.
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Znowu wyjazdy do kina,  do teatru,  na basen.  Te wyjazdy to  będzie główny powód
dla  którego  ten  wniosek  finansowo  jest  dość  duży,  bo  te  wyjazdy  będą  nas
kosztować.  Do  tego  będą  popołudnia  z  kulturą.  Dzieci  mają  prezentować
rodzicom  to  czego  się  nauczyły  na  warsztatach  czy  spotkania  rodzinne
organizowane  u  nas  przez  nas.  Będą  tzw.  poczęstunki.  Zajęcia  oczywiście  są
bezpłatne  dla  tych  wszystkich,  którzy  będą  uczestniczyli .  Będzie  20  rodzin
zagrożonych ubóstwem, w tym 30 rodziców, 20 kobiet,  10 mężczyzn i  50 dzieci.  
Została  sporządzona  uchwała  z  którą  państwo  miel i  okazję  się  zapoznać.  Jest  też
uzasadnienie oczywiście.  Skąd takie  koszty a  nie  inne,  otóż wkład własny nie  jest
za  duży,  ale  tak  czy  inaczej  wkład  własny  jest  83  tys.  zł .  Wartość  projektu
954.930,40  zł .  Dostaniemy  pieniądze  i  unijne  i  marszałkowskie  –  871.766,09  zł ,
jeżel i  państwo  tą  uchwałę  uchwalą,  bo  udział  własny  musi  być  w  budżecie
zapewniony. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  Rozwój  usług
społecznych w Gminie Grunwald.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/68/2019  w  sprawie
zatwierdzenia  do  realizacj i  projektu  Rozwój  usług  społecznych  w  Gminie
Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
naszego  porządku  obrad  dotyczy  przyjęcia  do  real izacji  projektu
„Termomodernizacji  budynku  administracyjnego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w
Gierzwałdzie”.
Dyrektor  GOK  –  pan  Aleksander  Krempeć  –  ten  projekt,  to  że  przeszedł,  to
naprawdę  jest ,  że  tak  powiem  wynik  pewnej  opatrzności  bożej  dla  GOK.  Audyt
tego  projektu,  kosztorysy  były  robione  w  okolicach  2014,  2015  roku.  Pierwszy
raz  on  szedł  przez  ministerstwo,  gdzie  odpadł.  Drugi  raz  szedł  jako
termomodernizacja  już  w  Urzędzie  Marszałkowskim  został  złożony,  odpadł.
Trzeci  raz  w  lipcu  2018  roku  został  złożony  ten  sam,  bez  zmiany  jakiegokolwiek
przecinka.  Proszę  sobie  wyobrazić,  że  tu  jest  koszt  stawki  za  godzinę  14,-  zł .
Jutro  na  ten  projekt  mam  podpisać  umowę.  Dostaniemy  tu  pieniądze.  Wydaje  mi
się,  że  żal  byłoby  nie  skorzystać  jednak  z  tych  pieniędzy.  Może  to  kosztować
gminę drożej  niż  się wydaje jeżeli  chodzi  o udział  własny. Musimy wykonać to  co
mamy  zaprojektowane.  Nie  damy  rady  w  tej  sumie,  która  jest  przyznana.  Tak  mi
się  wydaje,  po  paru  dobrych  konsultacjach.  Nie  mniej  to  są  pieniądze,  jak
przysłowie  mówi,  że  darowanemu koniowi.  Jak wygląda GOK, z  czego się  składa,
w  dużej  mierze  z  ruiny.  Czemu  ta  termomodernizacja,  bo  nie  ma  pieniędzy  z
innych  możliwości  projektowych  w  Urzędzie  Marszałkowskim.  Ta
termomodernizacja  jest  praktycznie  ostatnią.  Nie  podejdziemy  do  tego  drugi  raz
czy  trzeci.  Już  nie  będzie  pieniędzy.  W  termomodernizacji  nie  ma  elewacji ,  bo
chodzi  o  to,  żeby  budynek  dociepl ić,  zmienić  warunki  oświetleniowe,  wymienić
ogrzewanie.  W związku  z  tym,  dokładamy  swoje  środki  i  robimy  elewację.  Może
być  przełożenie  całego  dachu.  Tego  dachu  nie  jest  mało.  Część  dachówek  trzeba
będzie  wymienić.  Do  tego  trzeba  będzie  krokwie  pod  spodem zrobić  solidne  plus
wymiana  okien.  W  projekcie  tym  okna  są   opisane  dość  żar tobliwie.  Suma
wpisana to  kilkanaście  tys.  z ł .  Nie znajdziemy okien  za tyle,  ale  czy  mamy z tego
rezygnować.  Proponowałbym,  żeby  jednak  nie  rezygnować.  Jak  państwo  widzą  w
tej  uchwale,  sumy  które  tu  są.  Ja  państwa  namawiam  do  tego,  żeby  przyjąć  tą
uchwałę,  dołożyć ten wkład własny. Zrobimy na pewno sporo.  Czy uda się
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wszystko, jak z  tego wyjdziemy? Proszę państwa, żeby jednak tą  uchwałę przyjąć.
Termomodernizacja  jest  to  działanie  po  to,  żeby  polepszyć  warunki  cieplne  i
oświetleniowe. 
Radny -  pan Arkadiusz  Piasecki  –  czy  umowa będzie  wiążąca  wtedy  kiedy  będą
zrealizowane  wszystkie  założenia  biznes  planu,  wszystkie  prace,  które  zakłada
projekt czy wystarczy część tych rzeczy,  na które nas będzie stać?
Kierownik  GOPS  –  pan  Aleksander  Krempeć  –  faktycznie  panie  radny  w
przypadku  realizacji  takiego  projektu  istotne  jest  osiągnięcie  wskaźników,  które
są przewidywane w tym projekcie  i  my musimy te  wskaźniki  osiągnąć.  W związku
z  tym  sądzę,  że  nie  da  się  tego  zrobić  tak  zupełnie  bez  jeszcze  dodatkowych
pieniędzy.  Część  spróbujemy  zrobić  tzw.  siłami  własnymi.  Będzie  taka
możliwość,  bo  wszystko  w  systemie  przetargowym.  Nie  daj  boże  jeżeli  ktoś
będzie musiał ,  to  zreal izować za pieniądze,  które tam są.
Radny  -  pan  Sławomir  Matuszewski  –  dostaniemy  tutaj  pieniądze  z  zewnątrz  a
jeżel i  odstąpimy  od  tego,  nie  zrobimy  projektu,  to  za  2  lata  i  tak  będziemy
musieli  robić tylko własnymi środkami.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – pan Arkadiusz Piasecki  odczytał
projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  projektu  „Termomodernizacja
budynku  administracyjnego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Gierzwałdzie”  nr
RPWM.04.03.01-28-0022/18(2).
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących się nie było – podjęła uchwałę Nr X/69/2019 w sprawie przyjęcia
do  realizacji  projektu  „Termomodernizacja  budynku administracyjnego  Gminnego
Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie” nr RPWM.04.03.01-28-0022/18(2).
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).  

Ad  pkt  4.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  to sprawozdanie wójta  z  działalności  między sesjami i  informacja o
przetargach.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  w  ramach  rządowego  programu
rozwijania  szkolnej  infrastruktury  gmina  złożyła  wniosek  o  dofinansowanie.
Złożony  wniosek  otrzymał  pozytywną  ocenę  i  został  skierowany  do
dofinansowania.  Wartość  dofinansowania  wyniesie  56  tys.  zł .  Wkład  gminy
wyniesie  14  tys.  zł .  W  związku  z  tym  projektem  szkoły  podstawowe  w
Szczepankowie,  Gierzwałdzie,  Frygnowie  i  Mielnie  wzbogacą  się  o  interaktywne
monitory  dotykowe,  tablice  interaktywne  wraz  z  projektorem  i  głośnikami.
Zakupione pomoce multimedialne staną się cenną pomocą dydaktyczną w procesie
nauczania dzieci naszych szkół.
Następnie  zostały  złożone  kolejne  dwa  wnioski  o  dofinansowanie  projektów  pod
tytułem: pierwszy -  nowoczesny urząd cyfrowy dla  mieszkańców gminy Grunwald
i  drugi  wdrożenie  cyfrowego  systemu  obsługi  sieci  wodociągowej  na  terenie
gminy Grunwald.  
Dnia  4  maja  nastąpiła  awaria  sieci  wodociągowej  przy  stacji  uzdatniania  wody  w
Gierzwałdzie.  Uszkodzeniu uległa  rura  Ø 160. Wystąpiło ograniczenie w dostawie
wody przez około 8 godzin dla 7 miejscowości.  Ta awaria została usunięta.  
W  dniu  6  maja  wymieniono  po  remoncie  pompę  drugiego  stopnia  w  SUW  w
Gierzwałdzie.  
Dla  czterech  przepompowni  w  Mielnie  zakupiono  nowe  pompy  ściekowe.
Wymieniono je,  gdyż stare  były wyeksploatowane.  
W  stacj i  pogotowia  ratunkowego  w  Gierzwałdzie  podjęto  remont  pomieszczeń
przy  współudziale  naszego  szpitala  powiatowego  w  Ostródzie.  Podpisaliśmy
stosowne  porozumienie,  które  mówi,  że  materiały  do  remontu  pomieszczeń
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dostarczy  szpi tal .  My  dajemy  ze  swojej  strony  robociznę  czyl i  daliśmy  dwóch
pracowników.  Te  prace  już  trwają.  Na  czas  remontu  pogotowie  przeniesione
zostało do pomieszczeń OSP w Gierzwałdzie.
W poszczególnych  miejscowościach  na  terenie  gminy  sukcesywnie  wykaszane  są
trawy a także na wszystkich stacjach uzdatniania  wody i  przepompowniach.  
W SUW Pacółtowo  wyremontowano  odmanganiacz  i  zakupiono  złoża  fi l tracyjne,
które  wymieniono  w  wyremontowanym  odmanganiaczu.  Obecnie  prowadzone  są
prace związane z  uaktywnieniem złóż i  uruchomieniem uzdatniania.
W dniu  dzisiejszym nastąpi ła  awaria  przy  ujęciu  sieci  wody  w Grunwaldzie.  Tam
pękła rura Ø 110. Już została  naprawiona.  
Kończymy  remont  ciągnika  ursus  1014.  Tam  awarii  uległa  skrzynia  biegów  oraz
silnik.  Od 3 czerwca będzie on już w użytkowaniu.  
Zostały  ogłoszone  przetargi  na  sprzedaż  nieruchomości.  To  jest  te  28  działek.  Od
6  czerwca  zgodnie  z  terminalem  w  ogłoszeniach  będą  się  odbywać  przetargi.
Ostatni  planowany  jest  na  24  czerwca.  Średnia cena  1  m 2  to  21,18  zł .  Oczywiście
cena wywoławcza.  Kto da więcej  ten stanie się nabywcą.  
Przeprowadzono  wycenę  i  ogłoszono  możliwość  składania  ofert  na  zakup
wyeksploatowanego autokaru i  busa i  lekkiej  przyczepki do przewozu łodzi.  
Radna  -  pani  Iwona  Stanka  –  ja  się  chciałam  zapytać  czy  był  odbiór  tych
poprawek na świet l icy?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  jeszcze nie.  
Radna – pani Iwona Stanka – a jest  jakiś czas  od wykonania.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  do  mnie  jeszcze  nie  wpłynęło  żadne
zawiadomienie o zakończeniu prac.   
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo  pan  wójt
wspominał  o  zadaniach  zrealizowanych.  Ja  przypomnę,  że  na  posiedzeniu  komisji
przedwczoraj  zwróciłem  się  do  pana  po  raz  kolejny  już  o  naprawę  kanal izacji  w
miejscowości  Mielno.  Nie  słyszę  tutaj  s łowa  czy  zostało  to  podjęte  czy  nie.  Jak
długo mieszkańcy będą na naprawę tego odcinka czekać?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – zapoznałem się z tym problemem. Tam
nie  jest  30  metrów  tak  jak  pan  mówi  tylko  około  130  metrów  tej  kanalizacji .
Szukamy  środków,  żeby  naprawić  ten  odcinek  kanal izacji .  Myślę,  że  zaczniemy
tam  od  studzienki,  bo  prawdopodobnie  jest  to  główna  przyczyna,  że  nieczystości
nie  odchodzą dalej .  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  panie  wójcie  ja  nie  jestem  fachowcem  od
kanalizacji  ani  od  robienia  projektów  budowlanych.  Między  sąsiednimi
studzienkami  jest  nie  więcej  niż  30  metrów.  Z  jednej  studzienki  ścieki  się
wylewają a w drugiej  ścieki  płyną z  budynku hotelowego. Więc proszę nie mówić,
że  to  jest  130 metrów.  Ja  oczywiście  przyjmuję  pana  wyjaśnienia,  że  to  może być
130  metrów.  Ale  z  mojej   obserwacji ,  między  tymi  studzienkami  to  jest  30
metrów.  Ten odcinek właśnie  jest  niedrożny.  Nie  wiem dlaczego pan wyolbrzymia
tą  sytuację? 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nic  nie  wyolbrzymiam,  to  wynika  z
map.  Natomiast  w  przyszłym  tygodniu  postaramy  się  tam  sprowadzić  koparkę  i
odkopać tą studzienkę i  spróbować naprawić.  Zobaczymy jaki  będzie efekt.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  5.  6.  7.  8.  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-
Husar  –  wszystkie  sprawozdania  które  dotyczą  gminnego  ośrodka  pomocy
społecznej  rozpatrujemy  dzisiaj  blokowo,  bo  nie  będziemy  każdej  z  informacji
tutaj  osobno  rozpatrywać.  Sprawozdanie  z  realizacj i  Programu  Wspierania
Rodziny  za  2018  rok,  sprawozdanie  z  realizacji  zadań  z  zakresu  wspierania
rodziny  i  systemu  pieczy  zastępczej  za  2018  rok,  sprawozdanie  z   realizacji
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Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  oraz  Ochrony  Ofiar  Przemocy
w Rodzinie  w Gminie  Grunwald  za  2018 rok,  ocena  zasobów pomocy społecznej  i
sprawozdanie  z  działalności  GOPS  za  rok  2018  zostało  dostarczone  na  piśmie.
Miel iśmy posiedzenie komisji .  
Radni  uwag nie zgłosi l i .  
(Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  Wspierania  Rodziny  Gminy  Grunwald  na
lata 2016 – 2018 za 2018 rok w załączeniu – zał.  nr 5).
(Sprawozdanie  z  zakresu  wspierania  rodziny  i  systemu  pieczy  zastępczej  za  2018
rok w załączeniu – zał.  nr 6).
(Sprawozdanie  z  realizacji  Programu Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie  oraz
Ochrony  Ofiar  Przemocy  w  Rodzinie  Gminy  Grunwald  za  rok  2018  w  załączeniu
– zał.  nr 7).
(Ocena  zasobów pomocy społecznej  Gminy  Grunwald  za  2018 rok  w załączeniu  –
zał.  nr 8).
(Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Grunwald  z
siedzibą w Gierzwałdzie  za rok 2018 w załączeniu – zał.  nr 9).

Ad  pkt  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  to informacja na temat zaległości podatkowych.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  osoby  prawne  –  zaległości  na  dzień
24.05.2019r.
1.  Podatek leśny – zaległości  70,-  zł  – wystawione 1 upomnienie,  dotyczy
    jednego podmiotu;
2.  Podatek rolny – zaległości  12.402,-  zł  – wystawione upomnienia – 4 sztuki,  dla
    4 podmiotów;
3. Podatek od nieruchomości – 284.770,90 zł .  Wystawione tytuły wykonawcze na
    kwotę 235.588,30 zł ,  upomnienia wystawione na kwotę – 29.336,60 zł ,  kwota
    zaległości  rozłożona na raty – 19.846,-  zł .  To dotyczy pięciu podmiotów.
4.  Opłata eksploatacyjna – 52.011,-  zł ,  w tym wystawione tytuły wykonawcze na
    kwotę 23.520,-  zł ,  kwota zaległości rozłożona na raty – 27.591,-  zł .
    Upomnienia wystawiono na kwotę 900,-  zł ,  to  dotyczy 2 podmiotów. 
5.  Podatek od środków transportowych osoby fizyczne i  prawne – 33.281,50 zł ,  w
    tym kwota zaległości  rozłożona na raty – 15.000,-  zł ,  upomnienia wystawione
    na kwotę 15.399,-  zł .  Tu jest  5 podmiotów. 
W trakcie  wystawiane są upomnienia i  tytuły wykonawcze.
Osoby fizyczne – zaległości  – zobowiązania pieniężne: podatek od
nieruchomości,  podatek rolny i  leśny.  
I lość podatników – 2239.
Ilość podatników posiadających zadłużenie – 522.
Zaległości  podatkowe  za  lata  ubiegłe  –  130.640,98  zł ,  za  rok  bieżący  –
299.257,04  zł ,  w  tym  odwołanie  jest  tutaj  jednego  z  przedsiębiorców  na  kwotę  –
84.227,-  zł .  
Razem zaległości – 429.898,02 zł .
Wystawionych upomnień w okresie  od 01.01.2018r.  do 27.05.2019 r.  -  1657 sztuk.
Wystawionych  tytułów wykonawczych  od 01.01.2018 r.  do  27.05.2019  r.  -  88  szt .
na kwotę 245.026,40 zł ,  z  tego zrealizowane 239.378,60 zł .  
Również w trakcie  są wystawiane upomnienia i  tytuły wykonawcze do komornika.
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Ad  pkt  11.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  naszych obrad  –  informacja  o opiece  zdrowotnej  i  logopedycznej  w
placówkach oświatowych na terenie Gminy Grunwald.
Sekretarz Gminy – pan Jan Sokołowski – pani przewodnicząca,  szanowni
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państwo  informacja,  którą  przedstawię  czyli  o  opiece  zdrowotnej  jak  i
logopedycznej  pochodzi  z  informacji ,  którą  uzyskałem  ze  szkół  prowadzonych
przez Gminę Grunwald.  
Szkoła  Podstawowa  we  Frygnowie  –  w  szkole  jest  prowadzona  opieka  przez
pielęgniarkę przez  3 -  4 razy w miesiącu.  
Udzielana  jest  pomoc:  m.in.  mierzenie,  ważenie  uczniów,  kierowanie  dzieci  na
bilans,  kontrole  czystości,  przeprowadzanie  pogadanek  klasowych  jak  i
indywidualnych  związanych  z  higieną  osobistą.  Zajmuje  się  także  prawidłową
realizacją  szczepień ochronnych.  
Prowadzone  są  również  programy  profi laktyczne,  m.in.  przeciwdziałanie
alkoholizmowi,  przemocy oraz tematyce antynikotynowej.  
Prowadzone  są  również  programy  dotyczące  zdrowego  życia  i  programy  m.in.
bieg po zdrowie,  Jaś i  Małgosia  na tropie.
Również  realizowane  są  programy  dotyczące  zdrowego  żywienia:  owoce  i
warzywa w szkole,  mleko w szkole czy dobrze jemy ze szkołą na widelcu.
Jeżeli  chodzi  o  pomoc logopedyczną na zajęcia  w szkole we Frygnowie uczęszcza
18 uczniów z  klas  I  –  V oraz  oddziału  przedszkolnego.  Te  zajęcia  odbywają  się  w
wymiarze 5 godzin tygodniowo. 
Szkoła  Podstawowa  w  Gierzwałdzie  –  również  tam  jest  prowadzona  pomoc
zdrowotna  przez  panią  pielęgniarkę.  Również  znajduje  się  gabinet  profilaktyki.
Czynny jest  raz w tygodniu przez 4 godziny. Opieką objętych jest  182 uczniów. 
W  szkole  są  również  zajęcia  gimnastyki  korekcyjnej  na  podstawie  diagnoz
pielęgniarki i  zaleceń lekarza.  W zajęciach uczestniczy 120 uczniów. 
W  zajęciach  logopedycznych  w  szkole  bierze  udział  68  dzieci.  Wszystkie  dzieci
są objęte opieką logopedyczną,  oczywiście  te,  które jej  wymagają.  
Szkoła  Podstawowa  w  Mielnie  –  w  szkole  również  jest  prowadzona  opieka
pielęgniarki  dla  uczniów.  Jest  również  szeroko  prowadzona  profilaktyka  dla  klas
od zero  do piątej .  Prowadzona jest  współpraca  z  rodzicami  w ramach wykrywania
wad  rozwojowych  dzieci  wraz  z  zaleceniami  lekarskimi.  Prowadzi  się  zajęcia,
które poprawiają  wady postawy, wzroku, słuchu.
Jeżeli  chodzi  o  pomoc logopedyczną objętych jest  24 dzieci.  Jeżeli  chodzi  o  wady
wymowy, pomocą objętych jest  39 dzieci.
Publiczne  Gimnazjum w Stębarku –  na  terenie  tej  szkoły  jest  gabinet  profilaktyki
i  pomocy  przedmedycznej.  Świadczenia  tam  są  prowadzone  przez  4  godziny  w
tygodniu.  Jest  to  f inansowane przez  NFZ.  Opieką  jest  objętych 48 osób.  Nie  było
potrzeby prowadzenia zajęć logopedycznych,  więc one nie były.
Szkoła  Podstawowa  w  Szczepankowie  –  opiekę  zdrowotną  również  sprawuje
pielęgniarka  raz  w  tygodniu.  Podobnie  jak  w  poprzednich  szkołach  również  tam
jest  mierzenie,  ważenie  uczniów,  przegląd  czystości,  kierowanie  na  badania
bilansowe,  organizowanie  szczepień.  Są  prowadzone  pogadanki  o  higienie
zdrowotnej,  o zdrowym żywieniu.
Prowadzi  się  również  programy:  „Trzymaj  formę”,  „Śniadanie  daje  moc”,
„Apteczka  pierwszej  pomocy”,  „Magiczne  kryształy”,  „Cukierki”,  „Bądźmy
poszukiwaczami autorytetu”,  „Nie spal się  na starcie”.  
Szkoła  promuje  również  zdrowe  odżywianie  w  różnych  programach
profilaktycznych. 
Jeżeli  chodzi  o  pomoc  logopedyczną  w  klasach  od  zero  do  sześć  jest  objętych  tą
pomocą 28 dzieci  w wymiarze 10 godzin tygodniowo. 
Prowadzona  jest  również  gimnastyka  korekcyjno-kompensacyjna  na  którą
uczęszcza 40 uczniów. Gimnastyki jest  5 godzin w tygodniu.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  proszę  mi
powiedzieć  czy  opiekę  pielęgniarską  sprawuje  jedna  osoba  na  terenie  gminy  czy
w każdej szkole jest  inna osoba?
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Sekretarz Gminy – pan Jan Sokołowski – to są różne osoby.
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  –  informacja  o  dowozie  dzieci  do  szkół  w  roku  szkolnym
2018/2019.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  w szkole  podstawowej  we  Frygnowie
dowożonych  jest  74  uczniów.  Godziny  przyjazdów  i  odjazdów  przystosowane  są
do potrzeb dzieci  jak i  możliwości  dowozów.
W Gierzwałdzie  dowożonych  jest  110  uczniów,  w  Mielnie  140,  w  Stębarku  41,  w
Szczepankowie 61 uczniów. 
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Ad  pkt  13.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny  punkt  –  omówienie  arkuszy  projektów  organizacyjnych  szkół  i
przedszkoli  na rok 2019/2020.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  pani  przewodnicząca,  szanowni
państwo  radni  arkusze  zgodnie  z  obowiązującym  prawem  zostały  złożone  przez
dyrektorów  szkół  do  gminy  do  20  kwietnia.  Następnie  nastąpiła  ich  analiza  pod
względem  formalno-prawnym.  Następnie  zostały  złożone  do  Warmińsko-
Mazurskiego  Kuratora  Oświaty  celem  zaopiniowania.  W poprzednim  tygodniu  ta
opinia  wpłynęła.  Oczywiście  jest  ona  pozytywna.  Jest  ki lka  drobnych  uwag  do
arkuszy.  One  w  tej  chwil i  przez  dyrektorów  zostaną  nakreślone,  poprawione.
Jutro  bądź  pojutrze  arkusze  zostaną  zatwierdzone  przez  wójta.  Oczywiście  w
okresie  do  1  września  będą  na  pewno  jakieś  zmiany,  które  pozwolą  na  dokonanie
wszelkich zmian, które będą niezbędne.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .   

Ad  pkt  14.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
kolejny punkt  to jest  podjęcie  uchwał przez radę gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  projekt  dotyczy
wzoru wniosku o wypłatę  zryczałtowanego dodatku energetycznego.  
Kierownik GOPS –  pani  Agnieszka  Skorupska  –  zgodnie  z  art .  39  pkt  1  ustawy
z  dnia  21  lutego  2019  r.  w  sprawie  zmian  niektórych  ustaw  w  związku  ze
stosowaniem  RODO  odnośnie  ochrony  danych  osobowych  Dz.  U.  z  10  kwietnia
2019  r. ,  dziennik  wszedł  w  życie  z  dniem  4  maja  2019  r.  Rada  gminy  określa  w
drodze uchwały wzór wniosku o wypłatę  dodatku energetycznego.  
Taki  dodatek wypłacamy jako GOPS. To jest  wzór który stosujemy obecnie.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  wzoru  wniosku  o  wypłatę  zryczał towanego  dodatku
energetycznego.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/66/2019  w  sprawie  wzoru
wniosku o wypłatę  zryczałtowanego dodatku energetycznego.  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
porządku  obrad  –  przyjęcie  uchwały  w sprawie  odstępstwa  od  zakazu  spożywania
napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie  Gminy Grunwald.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – pan Arkadiusz Piasecki  odczytał projekt
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uchwały  w  sprawie  odstępstwa  od  zakazu  spożywania  napojów  alkoholowych  w
miejscach publicznych na terenie Gminy Grunwald.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  glosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/67/2019  w  sprawie
odstępstwa  od  zakazu  spożywania  napojów  alkoholowych  w  miejscach
publicznych na terenie Gminy Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 11).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
obrad – w sprawie zmiany WPF Gminy Grunwald na lata  2019 – 2032.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  w  WPF  dokonuje  się  zmian  w
załączniku  nr  1  zwiększając  plan  dochodów  o  kwotę  5.688.225,14  zł  i  plan
wydatków  o  kwotę  7.088.225,14  zł .  Wynika  to  z  zarządzenia  nr  27  wydanego
przez  Wójta  Gminy  Grunwald  dnia  30  kwietnia  poprzez  zwiększenie  planu
dochodów  i  wydatków  o  kwotę  414.683,94  zł .  Była  to  kwota  przeznaczona  na
wypłatę  akcyzy  dla  rolników.  Jak  również  zarządzenie  nr  32  Wójta  Gminy
Grunwald  wydanego  20  maja  zwiększającego  zarówno  plan  dochodów  jak  i
wydatków  o  kwotę  12.700,-  z ł .  Dotyczyło  to  diet  dla  członków  obwodowych
komisj i  wyborczych  jak  również  uchwała  budżetowa,  która  jest  przygotowana  w
sprawie zmiany dochodów i wydatków Nr X/71/2019 zwiększająca plan dochodów
o kwotę 5.260.841,20 zł  jak również plan wydatków o kwotę 6.660.841,20 zł .  
W  załączniku  nr  2  czyli  przedsięwzięcia  zmienione  zostały  przedsięwzięcia.
Przyjmuje  się  tam  projekt  do  realizacj i ,  który  jest  real izowany  przez  GOK  –
ułatwienie  dostępu  do  przystępnych  cenowo,  trwałych  oraz  wysokiej  jakości
usług,  w  tym  opieki  zdrowotnej  i  usług  socjalnych.  Projekt  real izowany  będzie
przez  lata  2019  do  2021.  Wartość  całego  projektu  to  kwota  954.930,40  zł .
Natomiast  jeśli  chodzi  o  wartość  projektu  na  ten  rok  to  jest  przeznaczona  kwota
465.021,-  zł .  
W związku  z  wprowadzonymi  zmianami  w  uchwale  budżetowej  występuje  deficyt
budżetu  w kwocie  440 tys.  zł ,  który  zostanie  pokryty  przychodami  pochodzącymi
ze sprzedaży papierów wartościowych wyemitowanych przez Gminę Grunwald.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki   odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald
na lata  2019 -  2032.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 11 głosami za,  przy 1 głosie przeciw (radny
Ryszard  Bala),  przy  2  głosach  wstrzymujących  (radna  Ewa Bawolska,  Małgorzata
Kamińska)  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/70/2019  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2019 – 2032.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 12).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  kolejny  punkt
porządku obrad  dotyczy zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 r.
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  uchwałą  budżetową  dokonuje  się
zwiększenia  planu  dochodów  o  kwotę  5.260.841,20  zł ,  natomiast  wydatki  o
6.660.841,20 zł .  Plan  dochodów dotyczy  przede  wszystkim zwiększenia  wpływów
z  różnych  odsetek  o  kwotę  8  tys.  zł ,  przyjęto  wpływy  z  kar  i  odszkodowań  w
kwocie  2.016,-  zł ,  przyjęto  wpływy z różnych opłat  10,-  zł ,  zwiększono wpływy z
rozl iczeń  z  poprzednich  lat  w  kwocie  84.607,-  zł ,  wpływy  z  odsetek  od
nieterminowych  wpłat  w  kwocie  1  tys.  zł ,  wpływy  z  opłaty  eksploatacyjnej  w
kwocie  4.497.754,-  zł ,  wpływy  z  innych  lokalnych  opłat  10  tys.  zł ,  przyznano
dotację  na  oddziały  przedszkolne  w  kwocie  161.350,-  zł ,  dotację  celową  na
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przedszkola  w  kwocie  29.460,-  z ł ,  dotację  celową  na  inne  formy  wychowania
przedszkolnego  w  kwocie  33.670,-  z ł ,  zmniejszono  dotację  celową  na  dodatki
mieszkaniowe  o  kwotę  125,-  zł ,  jak  również  przyznano  dotację  celową  na  ten
projekt  „Ułatwienie  dostępu  do  dostępnych  cenowo  trwałych  oraz  wysokiej
jakości  usług”  realizowanego  przez  GOK.  To  są  środki  uni jne  na  realizację  tego
projektu.  W tym roku 395.267,85 zł .  Dotacja krajowa z Urzędu Marszałkowskiego
w  kwocie  35.101,35  zł  jak  również  wpływy  ze  sprzedaży  majątku  w  kwocie
2.730,-  zł .  
Po  stronie  wydatków  rozprowadzono  te  dochody  jak  również  zwiększono  je  o
kwotę  nadwyżki  budżetowej  w  taki  sposób,  że  utworzył  się  deficyt  w  budżecie
wynoszący  440  tys.  zł .  Jeśli  chodzi  o  wydatki  majątkowe,  to  wydatki  majątkowe
zwiększyły  się  o  plan  wydatków  na  budowę  stacji  podnoszenia  ciśnienia  wody
Dylewo –  Dylewko o  kwotę  80  tys.  zł ,  zaplanowano przebudowę drogi  gminnej  w
miejscowości  Dylewo  na  kwotę  140  tys.  zł  jak  również  dofinansowanie  zakupu
samochodu  strażackiego  dla  OSP  Frygnowo  w  kwocie  350  tys.  zł .  Pozostałe
wydatki  są wydatkami bieżącymi,  zwiększające te plany wydatków. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  11  głosami  za,  przy  2  głosach  przeciw
(radna  Ewa  Bawolska,  radny  Ryszard  Bala),  przy  1  głosie  wstrzymującym (radna
Małgorzata  Kamińska)  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/71/2019 w sprawie  zmian  budżetu
Gminy Grunwald na 2019 r.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 13).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
dotyczy  podjęcia  uchwały  w  sprawie  emisj i  obligacji  komunalnych  oraz
określenia zasad ich zbywania,  nabywania i  wykupu.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  w  związku  z  tym,  że  mamy
deficyt  w  budżecie  a  budżet  musi  się  równoważyć,  jak  zapisal iśmy  zostanie  on
pokryty  sprzedażą  papierów  wartościowych  wyemitowanych  przez  Gminę
Grunwald.  Można to  przysłowiowo mówić obligacjami.  Jest  to  uchwała  w sprawie
emisji  obligacji  komunalnych.  Właśnie  te  obligacje  będziemy emitować  na  kwotę
1.400  tys.  zł .  Będą  to  obligacje,  których  wykup  rozpocznie  się  od  2022  roku  i
będzie  to  trwało  przez  11  lat .  Przez  pięć  lat  będzie  po  10  tys.  zł ,  później  będzie
się  zwiększał do kwoty 150 tys.  zł  i  przez 3 la ta po 300 tys.  zł  i  2 lata  po 150 tys.
zł .   Całkowity wykup obligacj i  nastąpi w roku 2032. 
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałam  zapytać  o  różnicę  między  obligacjami
nad którymi będziemy dzisiaj  głosować a obligacjami  jakie  były w ubiegłym roku
i  jaki  będzie  koszt  obligacji  w  tym  roku?  Jaki  będzie  faktycznie  koszt  oprócz
tego,  że te  1.400 tys.  zł  musimy oddać.
Skarbnik Gminy – pani  Urszula Borkowska – planowane jest  utrzymanie kosztu
na  poziomie  obligacji  poprzednich,  które  emitowaliśmy.  Było  to  oprocentowanie
3,75  i  planujemy,  że  taki  koszt  się  utrzyma.  Natomiast  ogłaszać  będziemy
przetarg  na  emisję  tych  papierów wartościowych.  Być  może  uda  się,  że  będzie  to
jeszcze  mniejszy  koszt.  W  tej  chwil i  trudno  mi  określić  na  100%  jaki  będzie
koszt.  Zobaczymy jakie będą oferty składane przez oferentów. 
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  jaka  jest  różnica  między  tymi  obligacjami  a
wyemitowanymi w tamtym roku?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  według  tego  co  tu  planujemy,
żadna.
Radna – pani Ewa Bawolska – a te obligacje  spłaci l iśmy?
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – wykup tamtych obligacji
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rozpoczyna  się  w  2021  roku  czy  2022.  Dokładnie  nie  pamiętam.   Tamtych
rozpoczynamy wykup w 2023. 
Radny  –  pan  Sławomir  Matuszewski  –  czy  RIO  wypowiadała  się  w  sprawie
projektu wyemitowania kolejnych obligacji?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  teraz  się  wypowie  po
zatwierdzeniu  uchwały  przez  radę.  Po  przyjęciu  uchwały  przez  radę  składamy
wniosek  do  RIO  o  wydanie  opinii  pozytywnej,  bo  taka  jest  konieczna.  W
momencie  wydania  opinii  pozytywnej  będziemy  mogli  składać  zapytania.
Wcześniej  złożymy  zapytania  a  międzyczasie  poprosimy  o  opinię.  Natomiast
wskaźniki  jakie  wynikają  z  WPF  są  pozytywne,  dlatego  też  uważam,  że  RIO
opierając  się  na  wskaźnikach,  na  danych,  które  są  zawarte  w  tych  uchwałach  nie
powinna mieć zastrzeżeń do wydania pozytywnej  opinii .  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ja  chciałam  zapytać  czy  sama  podstawa,  czy
decyzja  dyrektora  nadzoru  górniczego,  która  spowodowała,  że  mogliśmy  dopisać
do budżetu  te  4,5  mln  zł ,  które  są  jak  pani  powiedziała  palcem po wodzie  pisane.
Czy samo wpisanie do budżetu nie  stwarza dla  nas zagrożenia finansowego?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  mam  nadzieję,  że  nie  będzie
zagrożenia.  Po  to  bierzemy  obligacje,  żeby  zawirowania  budżetowe  w  tej  chwili
jakoś  ratować  i  po  prostu  spłacać.  Wykup  obligacji  następował  będzie  dopiero  w
2022  roku  i  to  w  niewielkiej  kwocie  10  tys.  zł .  Sam  ten  wykup  obligacj i  w
następnych  latach,  na  chwilę  obecną  nie  stwarza  żadnego  zagrożenia  budżetu  na
ten rok.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo  ja  mam
pytanie do pani  skarbnik,  pani  na komisjach powiedziała,  że do 30 czerwca mamy
okres  kiedy  możemy  złożyć  wniosek  do  RIO  o  decyzj i  o  emisj i  obligacji .  Proszę
mi  powiedzieć  czy  ten  wniosek  jest  uwarunkowany,  że  do  30  czerwca  a  później
już  nie  można.  Druga  sprawa,  stawiam  wniosek  o  to,  żeby  tu,  w  tej  chwili
przedstawić  te  dwie  decyzje,  które  stały  się  podstawą  do  wprowadzenia
informacji  o  4,5  mln  zł  dotyczących  decyzji  nadzoru  górniczego,  jako  podstawa
do emisji  obligacji .
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  jeśli  chodzi  o  emisję  papierów
wartościowych,  wspominałam  o  dacie  30  czerwca,  ponieważ  przepisy,  które
mówią  o  emisj i  papierów  wartościowych  od  1  l ipca  ulegają  zmianom  i  to  są
niekorzystne  przepisy,  które  wynikają  i  wtedy  nie  byłoby  racjonalne  podjęcie
decyzji  o  emisji  papierów  wartościowych,  ponieważ  oprocentowania  i  te  inne
składniki  byłyby  wyższe  niż  ewentualne  zaciągnięcie  kredytu.  Dlatego  też  do  30
czerwca  nie  jest  kwestia  złożenia  wniosku  do  RIO,  też  jeszcze  innych  poczynań.
Do 30 czerwca musimy wyemitować papiery wartościowe.  Musimy znaleźć bank,
który  od  nas  wykupi  te  papiery  wartościowe  i  podpiszemy umowę sprzedaży  tych
papierów  wartościowych.  Po  pierwszym  l ipcu  jest  to  niekorzystne,  dlatego  też
jest  i  taki  trochę  pośpiech  w  tym kierunku.  Kończy  się  maj,  żeby  od  jutra  zacząć
prace  związane  z  tymi  ogłoszeniami,  zamówieniami  publicznymi.  Jednocześnie
prosić  RIO  o  przyspieszenie  wydania  opinii  i  dokonać  emisj i  papierów
wartościowych.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  wiem  po  co  te  pytanie.  Radni
mieli  możliwość  zapoznać  się  z  decyzją  Dyrektora  Wyższego  Urzędu  Górniczego
w  Rzeszowie  z  2  l is topada  2018  roku  nr  209/2018.  Ja  mam  przed  sobą  tylko
postanowienie  prezesa  Wyższego  Urzędu  Górniczego.  Gdybym  wiedział ,  że  takie
pytanie będzie,  to  bym zabrał  tą  decyzję na sesję,  ale  jest  to  postanowienie,  które
mówi  o  odmowie  przywrócenia  terminu  do  wniesienia  odwołania  od  decyzj i
dyrektora Wyższego Urzędu Górniczego w Rzeszowie.
Radny – pan Ryszard Bala  –  panie  wójcie  ja  chciałbym,  żeby obie  te  decyzje.  Ja
chciałbym dostać kopie.
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  dostanie  pan  w  odpowiednim  czasie
jak złoży pan wniosek. Proszę złożyć na piśmie.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałabym  zapytać  pana  wójta  i  panią  skarbnik
czym  skutkowałoby  nieprzyjęcie  uchwały  o  obligacjach.  Co  stanie  się  jeżeli  nie
przyjmiemy uchwały.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  myślę,  że  ta  odpowiedź  nie  ma  sensu.
Już  na  samym  początku  sesji  dzisiejszej  powiedziałem,  że  jeżel i  te j  uchwały
dzisiaj  nie  przyjmiemy,  to wchodzimy w program naprawczy a to  się wiąże z tym,
że  nie  będziemy  realizować  żadnych  inwestycji  i  fundusz  sołecki  będzie
zatrzymany  na  czas  programu  naprawczego  a  to  jest  na  minimum  2  lata.  Można
się  śmiać.  Jak  ma  pan  lepsze  rozwiązanie,  to  proszę  zaproponować.  Państwo
oboje  radni  pytali  o  trzecie  rozwiązanie,  jest  trzecie  rozwiązanie.  Nie  będę  o  nim
mówił,  bo  na  tą  chwilę  jest  nierealne.  Sami  państwo  nie  zaproponowali  żadnego
rozwiązania.  Po  to  jesteście  państwo  radnymi,  żeby  proponować,  pomagać  w
pracy a nie  przeszkadzać.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ja  nie  proponuję  trzeciego  rozwiązania.  Sam
pomysł  wprowadzenia  4,5 mln zł  do budżetu uważam za  właściwy.  Natomiast  sam
sposób  rozprowadzenia  tych  środków  po  rozdziałach  bardzo  mi  nie  odpowiada
jako  osobie,  która  woli  bardziej  racjonalniej  gospodarować  środkami.
Przeznaczenie  500  tys.  zł  na  inwestycje  z  kwoty  hipotetycznie  przyjętej  4,5  mln
zł  jest  moim  zdaniem  nierzetelne  i  nieefektywne.  Poza  tym,  że  to  jest  nadal
palcem  na  wodzie  pisane,  natomiast  bardzo  mi  odpowiada  plan  naprawczy,  ten  o
którym  pan  mówi  i  którym  pan  straszy.  Uważam,  że  nie  jest  to  straszak  a  realna
sytuacja,  z  której  moglibyśmy  skorzystać.  I  tak  zdecyduje  większość  w
głosowaniu.  Ja  mam  jednak  prawo  do  posiadania  odmiennego  zdania.  Mam
właśnie  takie  zdanie.  Uważam,  że  program  naprawczy  mógłby  nam  więcej
przynieść  zysku  niż  kolejne  zadłużenie.  Mam  prawo  tak  uważać  na  przykładzie
ościennej  gminy,  która  miała  program  naprawczy,  która  przez  dwa  lata  czy  trzy
nawet  nie  miała  funduszu  sołeckiego  i  nie  rozdawała  na  inne  drobne  tego  typu
przyjemności  i  spięli  budżet,  wyprostowali  go  na  tyle,  że  teraz  realizują  to
świetnie  i  aż  naprawdę  jest  miło  popatrzeć.  Teraz  biorą  kredyty,  ale  dali  sobie
dwa lata na wytchnienie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – jaka to gmina?
Radna – pani Ewa Bawolska – pan doskonale wie.
Wójt  Gminy – pan Adam Szczepkowski  –  jeżeli  mówi pani  o  Gminie  Dąbrówno,
to tam była subrogacja kredytów. Nie wie pani o czym mówi.
Radna – pani Ewa Bawolska – wiem o czym mówię.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – tam nie było programu naprawczego. 
Radna – pani Ewa Bawolska – mieli  program naprawczy.
Wojt Gminy – pan Adam Szczepkowski – nie będę się  z panią sprzeczał.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  nie  ma  żadnego  trzeciego  pomysłu,  bo  ten
pierwszy uważam za dosyć ciekawy,  ale i  tak rada zdecyduje większością  głosów.
Radny – pan Ryszard Bala – pani przewodnicząca czy usłyszymy te decyzje?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  proponowałem, żeby pan się  zapoznał.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  chciałbym  żeby  tutaj  radni  i  obecni  na  sali
usłyszel i  co jest  treścią tych decyzj i .
Wójt  Gminy –  pan Adam Szczepkowski  –  to  jest  kilka  stron.  Uzasadnienia  mam
czytać,  bez przesady.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  omawialiśmy  to  na  komisji .  Były  te
pisma na komisj i .  To jest  powielanie  tego samego.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  nie  mogę  tego  całego  czytać,  bo  tu  są
dane  wrażliwe.  Mogę  powiedzieć  o  kwocie.  Została  nałożona  kwota  kary  7.496
tys.  zł  dla  przedsiębiorcy.  Z  tego  60%  jest  dla  gminy,  do  przelania  na  konto
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gminy,  40%  z  tego  jest  do  przelania  na  konto  Narodowego  Funduszu  Ochrony
Środowiska  w  Warszawie.  Od  tej  decyzji  przedsiębiorca  odwołał  się  do  Prezesa
Wyższego Urzędu Górniczego.  Spóźnił  s ię  z  terminem.  Od decyzji  odwołał  się  do
dyrektora,  natomiast  Prezes  Wyższego  Urzędu  Górniczego  utrzymał  w  mocy  jak
gdyby  tą  pierwotną  decyzję.  Odmówił  przywrócenia  terminu  do  wniesienia
odwołania.  Utrzymuje  decyzję  nr  208/2018z  dnia  2  l is topada  2018  roku.  Tu  jest
znak sprawy podany.  Jest  całe  uzasadnienie.  Z  tej  kwoty  7.496 tys.  zł  dla  nas  jest
4.490 tys.  zł .  To jest  decyzja  urzędu państwowego.  Jest  to  ważna decyzja.  My też
jako Urząd Gminy wystawiamy decyzje  podatkowe i  też  wszystkich  nie  ściągamy.
Po to jest  decyzja,  żeby ją egzekwować.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  odpowiedź  mnie  nie  zadawala,  ale  nie  będę  drążył
tematu.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  emisji  obligacji  komunalnych  oraz  określenia  zasad  ich
zbywania,  nabywania i  wykupu.   
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 12 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  1  głosie  wstrzymującym (radna  Ewa Bawolska)  –  podjęła  uchwałę
Nr  X/72/2019  w  sprawie  emisji  obl igacj i  komunalnych  oraz  określenia  zasad  ich
zbywania,  nabywania i  wykupu.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 14).
Przewodnicząca Rady Gminy ogłosi ła 5-minutową przerwę.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kończymy
przerwę,  wznawiamy  obrady.  Kolejny  punkt  obrad  to  jest  podjęcie  uchwały  w
sprawie  zabezpieczenia  środków  w  budżecie  na  poczet  wniosku  „Rozwój  usług
społecznych w Gminie Grunwald”.  
Radna – pani Małgorzata Kamińska – projekt był  omawiany.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  zabezpieczenia  środków  w  budżecie  na  poczet  wniosku  o
dofinansowanie  projektu  nr  RPWM.11.02.03-28-0073/18,  pn.  „Rozwój  usług
społecznych w Gminie Grunwald.”
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było   -  podjęła  uchwałę  Nr  X/73/2019  w  sprawie
zabezpieczenia środków w budżecie na poczet wniosku o dofinansowanie projektu
nr  RPWM.11.02.03-28-0073/18,  pn.  „Rozwój  usług  społecznych  w  Gminie
Grunwald”.  
(Uchwała w załączeniu -  zał .  nr 15).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejna
uchwała  dotyczy  zabezpieczenia  środków  na  dofinansowanie  projektu
Termomodernizacja budynku GOK.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały   w sprawie zabezpieczenia środków w budżecie  jako wkładu własnego na
poczet  wniosku  o  dofinansowanie  projektu  „Termomodernizacja  budynku
administracyjnego   Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Gierzwałdzie”  nr
RPWM.04.03.01-28-0022/18(2)
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/74/2019  w  sprawie
zabezpieczenia  środków  w  budżecie  jako  wkładu  własnego  na  poczet  wniosku  o
dofinansowanie projektu „Termomodernizacja  budynku administracyjnego
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Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie” nr RPWM.04.03.01-28-0022/18(2).
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 16).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  dotyczy  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym
Korsztyn. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym
Korsztyn.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  glosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/75/2019  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości  niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Korsztyn.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 17).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  dotyczy  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w
trybie przetargu nieograniczonego. 
Radny –  pan Ryszard Bala  –  pani  przewodnicząca,  panie  wójcie  przy  tej  działce
stoją  pojemniki  do  selektywnej  zbiórki  odpadów  i  tablica  sołecka  w  obrębie  tej
działki.  Czy  teren  na  którym  one  stoją  zostanie  wydzielony?  Czy  te  pojemniki
traf ią  gdzie  indziej ,  bo  jak  się  okaże,  że  właściciel  przejmie  całą  działkę  bez
żadnego  skrawka  gruntu  na  postawienie  tych  pojemników,  to  z  tymi  pojemnikami
będziemy wyjeżdżać gdzieś  nie  wiadomo gdzie.  A to  jest  bardzo dobre  miejsce,  w
centrum najbardziej  uczęszczanego terenu nad jeziorem. 
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski  –  są  dwie  możliwości  albo  przestawimy
te  pojemniki  i  tabl icę  sołecką  albo  wydziel imy  część  tej  nieruchomości.
Pozostawimy  pod  pojemniki  i  tabl icę.  Jest  tyle  miejsca,  że  możemy  je  nawet
przestawić.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej
w trybie przetargu nieograniczonego.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  w  poprzednich  uchwałach  mówiących  o  zbyciu,
nabyciu,  sprzedaży  działek  zazwyczaj  is tnieje  sformułowanie  -  położonej  w
obrębie  geodezyjnym.  W  tej  uchwale  i  kolejnych  tego  nie  ma.  Czy  można  by  to
uzupełnić?
Inspektor  – Bronisława Warmińska – już jest  uzupełnione w oryginałach.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/76/2019  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego.
(Uchwała w załączeniu – załączeniu – zał.  nr 18).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  dotyczy  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w
trybie przetargu ograniczonego. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca  pani  Ewa  zwróciła  uwagę  na
treść  poprzedniej  uchwały  i  następnych,  ale  ja  mam  generalnie  uwagę  dotyczącą
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sformułowania  tych  uchwał,  bo one  znajdą  się  na  BIP i  każda  z  nich  będzie  miała
taki  tytuł  –  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości
niezabudowanej  w trybie przetargu nieograniczonego.  Tych uchwał będzie 2,  3,  5.
Żeby  dowiedzieć  się  o  jaką  działkę,  jaką  nieruchomość  chodzi,  to  ja  mówiłem
panu  sekretarzowi  na  komisji ,  uważam,  że  w  tytule  tej  uchwały  powinno  być
zapisane  w  sprawie  sprzedaży  nieruchomości  nr,  działka  nr  50/20,  położonej  w
obrębie  Mielno  czy  Korsztyn  czy  gdziekolwiek  w  trybie  przetargu
nieograniczonego,  ograniczonego.  Taka  uwaga  dotycząca  na  przyszłość  redakcj i
tych wszystkich uchwał dotyczących sprzedaży nieruchomości.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej
w trybie przetargu ograniczonego.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/77/2019  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
ograniczonego.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 19).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  kolejny  punkt
dotyczy  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargu ograniczonego.
Projekt  uchwały był  analizowany na posiedzeniu komisji .
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej
w trybie przetargu ograniczonego.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/78/2019  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
ograniczonego.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 20).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po
umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat .  
Projekt  uchwały był  przedstawiony na komisji .
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po
umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat .
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/79/2019  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po  umowach  zawartych
na czas oznaczony do 3 lat .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 21).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  kolejny  punkt
dotyczy  zatwierdzenia  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków
obowiązującego na terenie  Gminy Grunwald.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  konieczność  uchwalenia  nowego
regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  obowiązującego  na

18



terenie  Gminy  Grunwald  wynika  z  faktu,  iż  w  wyniku  zmian  w  ustawodawstwie  i
orzecznictwie  w  okresie  od  uchwalenia  poprzedniego  regulaminu  część  zapisów
stała się nieaktualna.  W związku z tym powstała potrzeba opracowania nowego.
Jest  wymagane przyjęcie  regulaminu przez radę.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo  tak  się
zastanawiam,  jeżeli  to  ma  być  regulamin,  który  ma  być  czytelny  i  zrozumiały  dla
mieszkańców,  bo  to  dla  mieszkańców  się  taki  regulamin  opracowuje,  to  jaki  jest
sens  umieszczania  tych  tabelek  dotyczących  parametrów  mikrobiologicznych,
chemicznych  skoro  one  i  tak  są  w  Rozporządzeniu  Ministra  Zdrowia.  To  jest
jedna sprawa. A druga,  mam pytanie,  prosi łbym o wytłumaczenie sensu zapisu 
„§  12 ust .  1.  Jeżeli  odbiorca pobiera wodę z  ujęć własnych i  wprowadza ścieki  do
urządzeń  gminy,  w  razie  braku  urządzeń  pomiarowych,  i lość  odprowadzanych
ścieków  ustala  się  jako  równą  ilość  wody  pobranej  lub  określonej  w  umowie.”
Jeżeli  nie  pobieram  wody  z  urządzeń  gminnych  a  tylko  odprowadzam  ścieki,  w
jaki  sposób  ilość  tych  ścieków  będzie  określana?  To  jest  pytanie.  Trzecia
dotycząca  słownika.  W  słowniku  jest  pojęcie  przedsiębiorstwo.  W  treści  tego
regulaminu w zasadzie pojawia się to  przedsiębiorstwo, ale  zdarza się,  że  pojawia
się  gmina  jako  podmiot  albo  naliczający  należności  a lbo  w jakiś  inny  tam sposób
działający.  W  związku  z  tym  jaka  jest  różnica  w  tych  sformułowaniach  gdzie
używa  się  słowa  przedsiębiorstwo  a  gdzie  używa  się  słowa  gmina.  Bo  być  może
to ma znaczenie.  Prosi łbym o wyjaśnienie.  
Wójt  Gminy – pan Adam Szczepkowski  –  oczywiście  u nas  na terenie  gminy nie
ma  przedsiębiorstwa  które  dostarcza  wodę  tylko  gmina,  którą  można  traktować
jako przedsiębiorstwo do zaopatrywania w wodę.
Jeżeli  chodzi  o  §  12,  jeżeli  ktoś  korzysta  z  własnej  wody,  to  i lość  ścieków
wylicza  się  na  podstawie  ściekomierza  albo  na  podstawie  osób  zamieszkujących
nieruchomość,  to  co jest  zawarte  w umowie.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu dostarczania wody i  odprowadzania
ścieków obowiązującego na terenie  Gminy Grunwald.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było   -  podjęła  uchwałę  Nr  X/80/2019  w  sprawie
zatwierdzenia  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków
obowiązującego na terenie  Gminy Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 22).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  kolejny  punkt
porządku  obrad  dotyczy  projektu  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  dwóch
pomników przyrody na terenie  Gminy Grunwald.  
Sprawę  omawial iśmy  na  komisji .  Pan  radny  Matuszewski  bardzo  ładnie  nam
przybliżył  ten temat.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  ustanowienia  dwóch  pomników  przyrody  na  terenie  Gminy
Grunwald.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/81/2019  w  sprawie
ustanowienia dwóch pomników przyrody na terenie  Gminy Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 23).  
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -  kolejny  punkt
obrad  dotyczy  powołania  składu  osobowego  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji
Rady Gminy Grunwald.  Rozmawialiśmy na komisji ,  ustali l iśmy skład.
Radna – pani Halina Gutowska – ja  chciałam zrezygnować ze składu tej
komisj i .
Innych uwag nie zgłoszono.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  odczytał  projekt
uchwały  w  sprawie  powołania  składu  osobowego  Komisji  Skarg,  Wniosków  i
Petycji  Rady Gminy.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  X/82/2019  w  sprawie
powołania składu osobowego Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  Rady Gminy.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 24).
Przewodniczącą komisji  została  wybrana pani  Ewa Bawolska.

Ad  pkt  15.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
proszę przewodniczącego Komisji  o przedstawienie wniosków.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  komisja
rewizyjna  spotkała  się  dwa  razy.  Omawial iśmy  sprawę  wyłonienia  dostawcy  i
realizacji  zakupu  piaskarki  oraz  wyłonienia  dostawcy  usług  polegających  na
prowadzeniu  zajęć  fi tness  na  terenie  gminy  Grunwald.  Spotkaliśmy  się  10  i  20
maja  2019  roku  w  pełnym  składzie.  Zapoznaliśmy  się  z   dokumentacją.  Podczas
posiedzenia  wyszła  jeszcze  jedna  sprawa  odnośnie  udostępnienia  informacji
publicznej.  Doszl iśmy  do  wniosków:  w  sprawie  zamiaru  wyłonienia  dostawcy  i
realizacji  zakupu  piaskarki  Wójt  Gminy  Grunwald  powinien  powiadomić  Radę
Gminy  na  sesj i  IV,  która  odbyła  się  19  grudnia  2018  r.  albo  na  sesji  V,  która
odbyła  się  23  grudnia  2018  r.  Budzą  się  wątpliwości,  czy  została  zachowana
dyscyplina  finansów  publicznych,  gdyż  piaskarka  na  dzień  wystawienia  faktury
jej  zakupu,  t j .  na  09  stycznia  2019  r.  będąca  zakupem  inwestycyjnym  nie  była
ujęta  w budżecie  na rok 2019 a do budżetu została  wprowadzona zmianami na VII
sesji  Rady  Gminy  tj .  24  stycznia  2019  r.  Wobec  tego  wnioskujemy  o  wyjaśnienie
sprawy. 
Ponadto  na  wniosek/zapytanie  radnego  gminy  organ  zobowiązany  jest  do
udzielenia  pełnej,  rzetelnej,  merytorycznej  odpowiedzi  popartej  właściwymi
dowodami.  Przedstawiona   w  odpowiedzi  dokumentacja  powinna  być  okazana  w
całości  a  nie  wyrywkowo.  Odpowiedzi  winny  być  poparte  przepisami  na
podstawie których podejmowane są decyzje.
Odnośnie  drugiej  kontrol i  umowy  zlecenia  na  organizację  zajęć  fi tness  nie
zawierały  terminu  wypłaty  należności  za  ich  wykonanie.  Brak  jest  wyjaśnienia
dla  wypłaty  z  góry.  Ponadto  brakuje  dokumentacj i  potwierdzającej  wykonanie
zlecenia,  potwierdzającej  prawidłowość  wykonania  usługi  jak  np.  harmonogram
zajęć,  l is ty  obecności  uczestników.  Wobec  tego  wnioskujemy  o  wyjaśnienie
sprawy.  Sprawa ta  została  omówiona na posiedzeniu  komisj i  w poniedziałek  czyli
przedwczoraj.  W punkcie  pierwszym wójt  wyjaśnił .  W punkcie  drugim udostępnił
brakujące dokumenty.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  zgłaszam  aby  wyjaśnienia  były  na  piśmie  i
dołączone do protokołu czy sprawozdania komisji .  
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  pan Zbigniew Napłoszek  –  panie  wójcie
przyłączam się do wniosku. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  wniosek  składa  się  do  przewodniczącej
rady i  przewodnicząca przekazuje.  
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecwicz-Husar  -  panie  wójcie  w
poniedziałek  nam  pan  odpowiedział ,  udziel i ł  informacji  i  myślę,  że  nie  ma
potrzeby,  żeby  występować  na  piśmie.  To  co  pan  nam  wyjaśnił ,  proszę  żeby
stanowiło załącznik do protokołu z  posiedzenia komisj i .  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ja  chciałabym  zaproponować  przegłosowanie
przyjęcia  tego  sprawozdania  przez  radę.  Sprawa  była  podjęta  uchwałami  i
chciałabym,  żeby  rada  wyraziła  swoje  stanowisko,  czy  przyjmuje  takie
sprawozdanie komisji .
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  prawdą  jest ,  że
na  poprzedniej  sesji  podjęliśmy  dwie  uchwały  wobec  powyższego  przegłosujemy
czy przyjmujemy sprawozdanie Komisji  Rewizyjnej do wiadomości.  
Za przyjęciem sprawozdania Komisj i  Rewizyjnej  głosowało 13 radnych.
Radny pan Ryszard Bala nie  brał  udziału w głosowaniu.

Ad pkt 16.  Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar –
kolejny punkt  porządku obrad to  wolne wnioski i  informacje.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo  budżet
2019  roku  obciążają  zaplanowane  a  niezreal izowane  wydatki  z  roku
poprzedniego.  Budżet  gminy  opiera  się  na  pożyczkach,  kredytach  i  obl igacjach.
Ze  źródeł  zewnętrznych  są  przewidywalne  i  możliwe  do  uzyskania.  Środki  na
zadania  zlecone,  subwencje,  dotacje  stanowią  wartość  dość  pewną,  bo pochodzą  z
budżetu  państwa,  który  jak  na  razie  jest  wypłacalny.  Dochody  własne  gminy
natomiast  mogą  być  real izowane  na  różnym  poziomie.  Składają  się  na  to  między
innymi  warunki  pogodowe  wpływające  na  dochody  rolników,  na  skuteczność
wyegzekwowania  należności,  koniunktura  na  rynku  nieruchomości.  Z  tego
powodu  budżet  jest  niestabilny.  Wprowadzona  do  budżetu  kwota  600  tys.  zł  jako
dochód  ze  sprzedaży  działek  może  nie  zostać  osiągnięty.  Dotychczas  w  żadnym
roku do takiej  kwoty się  nie  zbliżono.  Czy uda się  to  w tym roku,  a  jeżeli  nie.  Co
będzie  z  zaplanowanymi  przedsięwzięciami,  które  miałyby  być  opłacone  z  tych
pieniędzy? Czy płatności przeniesiemy na kolejny rok? 
W  działaniach  w  zakresie  zarządzania  finansami  nie  widać  ani  nie  słychać  o
podjętych  krokach  naprawczych.  Podejmuje  się  kolejne  kroki  zadłużające  gminę.
Najprostszą  metodą  łata  się  braki  w  budżecie  a  kiedy  brakuje  na  bieżącą
działalność  sięga  się  po  pożyczki  lub  obligacje.  Taką  fi lozofię  działania
przedstawiła  skarbnik  gminy,  która  kilka  miesięcy  temu.  Czy  można  mieć
zaufanie  do  działań  osoby,  która  jest  współodpowiedzialna  za  stan  budżetu?  Czy
można wierzyć,  że działania obecne nie  doprowadzą do jeszcze głębszego kryzysu
finansów gminy?  Wobec  wyemitowania  obligacji  na  kwotę  1.400  tys.  zł  świadczy
o  tym,  że  nie  ma  innego  sposobu,  przynajmniej  nie  ma  wśród  zarządzających
finansami  gminy  na  poprawę  sytuacji  f inansowej.  Nie  ma  też  woli ,  żeby  tą
sytuację  ocenili  fachowcy  od  rachunkowości  budżetowej.  Wielokrotne  wnioski  o
przeprowadzenie  audytu  finansowego  spotykały  się  z  odmową  ze  strony  wójta  i
t łumaczenie,  że  nie  ma  na  to  pieniędzy.  Zamiast  fachowej,  obiektywnej
informacji  próbuje  się  straszyć  programem  naprawczym  i  ograniczeniami  w
zakresie  wydatków  na  różne  inwestycje.  Można  przypuszczać,  że  niektórzy  już
emeryci  w  domowym  zaciszu  siedzą  i  zacierają  ręce  w  myśl  zasady,  im  gorzej,
tym lepiej .  

Ad  pkt  17.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
przechodzimy  do  kolejnego  punktu  naszych  obrad  –  dotyczy  on  interpelacj i  i
zapytań.
Radna – Pani  Małgorzata Kamińska –  ja  mam pytanie  dotyczące „Orl ika”.  Od 1
czerwca ma być osoba,  która będzie się tym opiekowała?
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  od  jutra  będzie  taka  osoba.  Od
godziny 16 0 0  najpóźniej 16 3 0  do godziny 20 0 0  czy 21 0 0  będzie „Orlik” udostępniany
dla mieszkańców. 
Radna – pani Małgorzata Kamińska – czy możemy wiedzieć co to za osoba?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – pani Wiolet ta Bieniasz.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  czyli  rozumiem,  że  to  będzie  jako  taka
osoba jako opiekun? Nie będzie to animator?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – nie.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  czy  w  związku  z  tą  planowaną  niewielką  i lością
dzieci  w  Stębarku,  is tnieje  szansa,  że  zostanie  tam  utrzymane  przedszkole  dla
dzieci  3,  4-letnich  i  jakie  są  szanse,  że  zostaną  podjęte  działania  na  powstanie
tam świetl icy?
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski  –  jeśli  chodzi  o  świetl icę,  to  absolutnie
nie  będzie  tam  żadnej  świetl icy.  W  miejscu  gdzie  miała  powstać  świetl ica  będą
szatnie.  Raczej  nie  będzie  tego  przedszkola.  Wszystko jeszcze  zależy  od tego,  i le
tych  dzieci  tak  ostatecznie  zostanie.  Jeżeli  rodzice  zadeklarują,  że  będą
przenosić,  zaczekajmy, ale nie  planujemy przedszkola.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  wracając  do  pani  pytania,  arkusz
organizacyjny  przewiduje  to  co  wójt  mówił,  nie  przedszkole  tylko  oddział
przedszkolny.  Natomiast  patrząc  na  prawo  oświatowe  dopuszcza  taką  możliwość,
że  w  tej  grupie  są  dzieci  w  wieku  od  3  do  6  la t .  W tej  chwili  z  informacji ,  które
udało  się  zebrać  dyrektorowi  jest  zapisanych  na  dzień  dzisiejszy  18  osób.
Oczywiście  na  następnej  sesji  będzie  podejmowana  uchwała  w  sprawie  przyjęcia
statutu  szkoły  podstawowej  w  Stębarku,  który  przewiduje  funkcjonowanie
oddziału  przedszkolnego.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  realizację  podstawy
programowej,  będzie  ona  na  zasadzie  przedszkola,  z  tym  że  nie  będzie  to
przedszkole tylko oddział  przedszkolny. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  proszę  mi
powiedzieć  czy  w  okresie  wakacji  szkolnych  wszystkie  przedszkola  są  czynne  na
terenie gminy? 
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  jest  tak  akurat,  że  w  2017  roku
zmieniły  się  w  tym  zakresie  przepisy.  Jak  do  tej  pory  mogliście  państwo
zauważyć,  że  niektóre  oddziały  przedszkolne  pracowały,  niektóre  nie,  niektóre
przedszkola  pracowały,  niektóre  nie.  Natomiast  dzisiaj  jest  s tan  prawny  taki,  że
bardzo precyzyjnie ustawa prawo oświatowe precyzuje,  że nauczyciel  pracujący w
oddziale  przedszkolnym  jak  i  przedszkolu  obowiązują  przepisy  dotyczące
przedszkoli .  Te  przedszkola  i  oddziały  przedszkolne  nie  mają  wakacji  jak  i  feri i .
W  związku  z  tym,  że  nauczyciel  musi  wykorzystać  urlop,  przeważnie  będzie  się
to  działo  w  okresie  wakacyjnym.  Przedszkola  i  oddziały  przedszkolne  będą
czynne  w  okresie  wakacyjnym  jak  i  feri i  z  wyłączeniem  przysługującego
nauczycielom  urlopu.  Dzisiaj  właśnie  było  takie  krótkie  spotkanie,  narada  z
dyrektorami,  żeśmy  ustal i l i ,  że  począwszy  od  31  sierpnia  l iczymy  te  35  dni  na
konieczność  wykorzystania  urlopu,  więc  w  tym  okresie  od  zakończenia  zajęć,  w
tej  chwil i  to  będzie  od  20  czerwca  do  połowy  wakacji ,  te  oddziały  przedszkolne
będą  czynne  jak  i  przedszkola.  W przedszkolach  jest  inna  sytuacja  z  uwagi  na  to,
że  jest  więcej  osób  w  przypadku  Gierzwałdu  jak  i  Mielna,  to  już  dyrektor  tu
wspólnie  z  nauczycielami  ustali  w  jakim  okresie  będzie  to  przedszkole
funkcjonowało,  uwzględniając  oczywiście  planowane  urlopy,  które  są
przewidziane jak i  to,  że te  urlopy muszą być wykorzystane.  Również czekamy na
taką  ostateczną  informację  od  rodziców  czy  poślą  dzieci  do  oddziałów  jak  i  do
przedszkola.  Wychowanie  przedszkolne  będzie  real izowane  w okresie  wakacji  jak
i  ferii .  
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  panie
sekretarzu czy nie  warto się pokusić  o to,  żeby tylko jedno przedszkole na terenie
gminy w okresie funkcjonowało.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  padało  również  to  sformułowanie,
natomiast  zgodnie  z  prawem,  dyrektor  nie  może  zakazać  tutaj  funkcjonowania
oddziału  przedszkolnego  czy  przedszkola.  Nawet  gdy  będzie  sytuacja  taka,  że
rzeczywiście  rodzice  nie  będą  chcieli  posłać  dziecka,  bo  są  różne  powody,
wyjazdy  wakacyjne.  Będzie  taka  decyzja,  że  rodzic  nie  pośle  to  dziecko  do
przedszkola  i  tak  nauczyciel  będzie  musiał  być   w  tym  oddziale  przedszkolnym
czy przedszkolu.  Inaczej  dyrektor  popełnia  wykroczenie  związane  z  nie  realizacją
i  naruszy  pewne  prawo  obowiązujące.  To  wymagać  będzie  z  mojej  strony  jak  i
dyrektorów  wiele  pracy.  Jeżeli  chodzi  o  dowożenie,  my  w  tej  chwili  na  dzień
dzisiejszy  ustal i l iśmy,  że  nie  organizujemy  dowozu,  natomiast  aby  był  ułatwiony
dostęp  do  przedszkola,  rodzic  powinien  sam  do  przedszkola  doprowadzić  to
dziecko. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  w  okresie
wakacji .
Sekretarz Gminy – pan Jan Sokołowski – mówię tutaj  o wakacjach,  bo
rzeczywiście  gdy tutaj  na  dzisiaj  planując  rozkład  jazdy  w tym okresie,  to  byśmy
trochę  szczerze  mówiąc  wyrzucal i  pieniądze,  bo  nie  wiemy  ile  dzieci  będzie.  Z
przyczyn  ekonomicznych  jak  i  organizacyjnych,  jak  i  w  trosce  o  bezpieczeństwo
dzieci  dajemy  taką  możliwość,  że  te  przedszkola,  oddziały  przedszkolne  są
czynne.  Jeżeli  chodzi  o  dowożenie,  to  rodzice  sami  dowożą  te  dzieci  bądź
doprowadzają do tych oddziałów bądź przedszkoli .  
Przewodnicząca Rady Gminy – pani  Cecylia Lecewicz-Husar -   ja  się  po prostu
zasugerowałam  tak  jak  jest  w  miastach,  że  jest  przedszkole  dyżurne  jedno  czy
dwa  i  rodzice  deklarują,  że  moje  przedszkole  jest  nieczynne,  więc  idę  do
drugiego przedszkola.  
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  na  pewno  to  będzie  rozważone  w
momencie  gdy dowiemy się,  że  rzeczywiście  nie  będzie  na tyle  chętnych dzieci  w
przedszkolu,  żeby te oddziały jak i  przedszkola funkcjonowały.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo  25
kwietnia  na  tej  sali  złożyłem  interpelację  w  sprawie  nagród  w  2018  roku.
Odczytam ją  dla  przypomnienia  i  powiązania  tej  interpelacj i  odpowiedziami  jakie
uzyskałem.
„W 2018  roku  na  wynagrodzenia  i  składki  od  nich  nal iczane,  zaplanowano  kwotę
11.248.595,95 zł .  Z informacji  uzyskanej w Urzędzie Gminy Grunwald wynika,  że
na  wypłatę  nagród  w  2018  roku  wydano  kwotę  150.059,-  z ł .  Fundusz  nagród
naliczany  jest  w  wysokości  1% od  wynagrodzenia  w  chwili  tworzenia  budżetu  na
każdy  kolejny  rok.  Wobec  tego  kwota  wypłaconych  w  2018  roku  nagród
przekracza  kwotę  nagród  wynikającą  z  przyjętych  w  regulaminie  wynagradzania
pracowników gminy Grunwald wartości.
Na podstawie § 42 w sprawie uchwalenia statutu Gminy Grunwald zwracam się do
Pana z interpelacją i  proszę o szczegółową informację w następujących sprawach:
1.  Czy wypłacanie nagród w 2018 roku odbywało się zgodnie z przyjętymi
    ustaleniami?
2. Czy przekroczenie wydatków na nagrody stanowi naruszenie dyscypliny
    f inansowej?
3.  Jakie  czynności  podjął bądź zamierza podjąć Wójt Gminy Grunwald wobec 
    faktu przekroczenia l imitu wydatków przeznaczonych na nagrody?”
9 maja otrzymałem odpowiedź.  
„W  odpowiedzi  na  interpelację  z  dnia  25  kwietnia  2019  roku  udzielam
następujących odpowiedzi :
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1.Wypłacanie nagród w 2018 roku w Urzędzie Gminy odbyło się  zgodnie z
    przyjętymi ustaleniami,  ponieważ nie  został  przekroczony plan funduszu płac.
    W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej  nagrody zostały wypłacone w ramach
    posiadanych oszczędności  jak również przyznanych środków na nagrody z
    Urzędu Wojewódzkiego.
2.  Przekroczenie wydatków na nagrody nie  stanowi naruszenia dyscypliny
    f inansowej,  gdyż plan funduszu płac obejmuje zarówno wynagrodzenia jak i
    fundusz nagród.
3.  Nie podjąłem żadnych czynności  w sprawie wypłaconych nagród, ponieważ
    nagrody zostały przyznane przez byłego Wójta  Gminy.”
Ponieważ  te  odpowiedzi  uznałem  za  niewystarczające,  13  maja  zwróciłem  się  do
Przewodniczącej Rady Gminy.
„W  odpowiedzi  którą  otrzymałem  na  moją  interpelację  z  dnia  25  kwietnia  2019
roku  zawarte  są  zdawkowe,  bardzo  ogólne  stwierdzenia,  nie  poparte  argumentami
uzasadniającymi ich użycie.
Dlatego  zwracam  się  do  Pani  z  prośbą  o  nakazanie  uzupełnienia  odpowiedzi  na
interpelację  w następujących zagadnieniach:
1.  Proszę o przedstawienie metodologii  i  sposobu wyliczenia funduszu nagród z
    podaniem kwot branych pod uwagę.
2.  Czy wypłata nagród przez GOPS odbyła się z pominięciem budżetu gminy?
3. Proszę o udostępnienie kopii  regulaminów wynagradzania wraz z regulaminami
    nagród obowiązujących w jednostkach organizacyjnych gminy w 2018 roku.”
To było 13 maja.  Dzisiaj  przed samą sesją  otrzymałem odpowiedź.
„W  odpowiedzi  na  pismo  z  dnia  13  maja  2019  roku  udzielam  następujących
odpowiedzi:
1.  Nie mogę przedstawić metodologii  i  sposobu wyliczania nagród w 2018 roku,
    gdyż to nie ja byłem dysponentem tych nagród tylko były Wójt Gminy Henryk
    Kacprzyk.
2.  Wypłata nagród dla pracowników GOPS nie mogła odbyć się z pominięciem
    budżetu,  ponieważ GOPS jest  jednostką organizacyjną gminy i  wszelkie
    wydatki,  w tym również na nagrody nie  mogą odbywać się z pominięciem
    budżetu gminy.
3.  W załączeniu przesyłam kopie regulaminów wynagradzania obowiązujących w
    jednostkach organizacyjnych gminy w 2018 roku.”
Pani  przewodnicząca  skoro  jesteśmy  przy  pieniądzach  na  nagrody,  przedstawiłem
odpowiedzi.
Mam zapytanie w sprawie kwot wynagradzania.  To jest  zapytanie do Wójta Gminy
za pośrednictwem pani przewodniczącej.  
„Na  podstawie  §  42  ust .  2  –  3  uchwały  w  sprawie  statutu  zwracam się  do  pana  z
zapytaniem prosząc o szczegółową informację w następujących sprawach.
1.  Proszę o podanie l iczby zatrudnionych w poszczególnych komórkach
    organizacyjnych gminy oraz sumarycznej  kwoty wypłat wynagrodzenia wraz z
    kwotami składników naliczanych od tych wynagrodzeń przypadających na
    dzień 31 października 2018 roku.
2.  Proszę o podanie l iczby zatrudnionych w poszczególnych komórkach
    organizacyjnych gminy oraz oraz sumarycznej kwoty wypłat  wynagrodzenia
    wraz z  kwotami wypłat nal iczonych do tych wynagrodzeń przypadających na
    dzień 31 maja 2019 roku.”
13 maja  złożyłem interpelację  w sprawie  umorzeń należności  cywilnoprawnych  w
2018  roku.  Przeczytam ją,  bo  ona  nie  została  opublikowana  do  tej  pory,  mimo  że
nakazuje to prawo. Do tego jeszcze wrócę.
„W  2018  roku  w  czterech  przypadkach  umorzono  należności  cywilnoprawne  w
kwotach  przekraczających  2,5  tys.  złotych.  Uchwała  rady  gminy  z  30  września
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2014  roku  w sprawie  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania
i  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny
przypadających  Gminie  Grunwald  i  jednostkom  podległym,  a  także  określenia
warunków  dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulgi
stanowić  będą  pomoc  publiczną  oraz  wskazania  organów  do  tego  uprawnionych
oraz jej  nowelizacja  z 30 września 2015 roku stanowi,  że;
§ 5.  Do umarzania,  odraczania terminów płatności lub rozkładania na raty spłat
należności  uprawnieni są:
2.  Wójt  po  uzyskaniu  pozytywnej  opinii  Rady  Gminy,  jeżeli  kwota  należności
przekracza 2.500,00 złotych.
Na  podstawie  §  42  ust .  2  -  3  uchwały  Nr  VIII/58/2019  statutu  zwracam  się  do
Pana z interpelacją i  proszę o szczegółową informację w następujących sprawach:
1.  Czy w sprawie umorzeń należności  cywilnoprawnych
   -  Pani  Danuty Grudzińskiej         w kwocie 3.485,85 zł
   -  Pani  Małgorzaty Józefowicz     w kwocie 3.191,94 zł
   -  Pani  Magdaleny Klimkiewicz    w kwocie 6.666,34 zł
   -  Panu Marcinowi Tkaczykowi     w kwocie 8.777,60 zł
   rada gminy wydała pozytywne opinie?
2.  Proszę o przestawienie kopii  tych opini i .
13 maja jest  datowane sprostowanie.  To ma być odpowiedź na moją interpelację.  
„W  odniesieniu  do  Pana  pisma  z  13  maja  w  sprawie  interpelacji  w  sprawie
umorzeń  cywilnoprawnych  w  2018  roku,  chciałabym  sprostować  pewne  błędy.
Otóż,  odnośnie osób:
1.  Pani  Danuty  Grudzińskiej  –  całkowita  kwota  umorzenia  w  roku  2018  wyniosła
3.485,85  zł .  Podanie  Pani  Danuty  Grudzińskiej  o  umorzenie  zaległych  należności
wpłynęło  21.11.2018  r.  W  tym  samym  dniu  –  21.11.2018  r.  zostały  wystawione
dwie  decyzje  pozytywne:  jedna  na  kwotę  293,91  zł ,  druga  za  centralne
ogrzewanie na kwotę 3.191,94 zł .  
Pozostałe  3  nazwiska,  które  wymieniłem w interpelacj i ,  z  tego  wyjaśnienia  czy  z
tego sprostowania  wynika,  że kwoty  tych  umorzeń w poszczególnych działach nie
przekraczają 2.500,-  złotych.  Więc nie będę tutaj  czytał .  
Jest  jeszcze  jedno  zdanie.  Autorka  tego  pisma  pisze,  że  w  zestawieniu  nie
powinna być ujęta  kwota.  Przeczytam całość.
„W zestawieniu  rocznym za  rok  2018  przy  nazwisku  Pani  Małgorzaty  Józefowicz
widnieje  kwota  3.191,94  zł .  Kwota  jest  pierwotną  kwotą  umorzenia  Pani  Danuty
Grudzińskiej .  Natomiast  Pani  Małgorzata  Józefowicz  nie  powinna  być  ujęta  w
zestawieniu  rocznym  za  2018  rok  dotyczącym  ulg,  umorzeń,  odroczeń  i  rozłożeń
na raty zaległości  powyżej 500,00 zł .”
To  jest  akurat  nieprawda,  to  co  pisze  pani,  ale  do  tego  być  może  wrócę.  Ostatnie
zdanie.
„Jednocześnie  informuję,  iż  Urząd  Gminy  Grunwald  z/s  w  Gierzwałdzie  nie
posiada  opini i  Rady  Gminy  Grunwald  dotyczących  decyzj i  umorzeniowych  w/w
osób.” To jest  interpelacja.  
W dniu dzisiejszy składam wniosek do pana wójta  i  do pani  przewodniczącej.
„Wniosek o zbadanie sprawy i  podjęcie  stosownych działań
W dniu 21 lis topada 2018 roku Wójt  Gminy Grunwald wydał  decyzję o umorzeniu
Pani  Danucie  Grudzińskiej  kwoty  3.191,94  zł  z  tytułu  należności  za  centralne
ogrzewanie.  Kwota  ta  przekracza  górną  granicę  upoważnienia  nadanego  wójtowi
gminy uchwałą.
Uchwała  Rady Gminy z 30 września 2014 roku oraz jej  nowelizacja  z  30 kwietnia
2015 roku stanowi,  że:
§  5.  Do  umarzania,  odraczania  terminów  płatności  lub  rozkładania  na  raty  spłat
należności  uprawnieni są:
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2.  Wójt  po  uzyskaniu  pozytywnej  opinii ,  jeżel i  kwota  należności  przekracza
2.500,00 złotych. 
Z uzyskanych informacji  wynika,  że cytuję  „Urząd Gminy Grunwald z/s  w
Gierzwałdzie  nie posiada opinii  rady gminy dotyczących decyzji  umorzeniowych
w/w osób.”
W związku z tym, wnioskuję:
-  o szczegółowe zbadanie sprawy i  wyjaśnienie czy w tym przypadku doszło do
  przekroczenia uprawnień i  naruszenia dyscypliny finansów publicznych;
-  w razie potwierdzenia naruszenia prawa o wystąpienie do odpowiednich
  organów o podjęcie stosownych działań.”
Co  do  tych  umorzeń,  granicy  w  kwotach  umorzeń  nie  szukałem zbyt  głęboko.  Na
stronie  gov.pl  gdzie  są  informacje  dotyczące  działalności  f inansowej  jest  takie
zdanie  „Zarząd  jednostki  samorządu  terytorialnego  podaje  do  publicznej
wiadomości w terminie do końca miesiąca następującego po zakończeniu kwartału
kwartalną  informację  o  udzielonych  umorzeniach  niepodatkowych  należności
budżetowych  o  której  mowa  w  artykule  60  ustawy  o  finansach  publicznych.
Upublicznieniu podlegają  informacje o wszystkich umorzonych należnościach bez
ograniczeń  kwotowych.  Jak  państwo  możecie  sprawdzić  na  BIP  są  zestawienia
umorzeń  podatkowych  i  cywilnoprawnych  i  w  obu  wypadkach  jest  ograniczenie
powyżej  500,-  złotych.  
Pani  skarbnik do tej  pory wykonywała to zgodnie z prawem. Poprzednie l is ty
umorzeń  cywilnoprawnych  zawierały  kwoty  wszystkie.  Nawet  poniżej  500,-
złotych.  Nie  wiem  dlaczego  w  tym  wypadku  zostało  to  ograniczone  do  kwoty
powyżej  500,-  zł .
Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar – chciałam zabrać
głos  i  poinformować  państwa  radnych,  że  dostaliśmy  projekt  statutu  sołectw.  Tak
samo  ten  projekt  otrzymali  sołtysi .  Najprawdopodobniej  będzie  on  przedmiotem
obrad przyszłej  sesji .  W związku z powyższym proszę o prace nad tym projektem,
o wniesienie ewentualnych uwag i  konsultacje społeczne.
Sołtys  Gląd  –  pani  Małgorzata  Uchal  –  jaka  jest  procedura  odnośnie  zwierząt
bezdomnych  na  terenie  naszej  gminy.  Miałam  parę  dni  temu  taką  nieprzyjemną
sytuację,  że  po  południu  zadzwoniła  do  mnie  pani,  że  2  dni  przy  przystanku  jest
przywiązany  pies  i  proszę  coś  z  tym  zrobić.  Nie  wiedziałam  gdzie  się  zwrócić  o
pomoc  w  tej  sprawie.  W  Gminie  Ostróda  jakoś  to  działa.  Jest  schronisko.
Zwierzęta  odbiera  straż  miejska.  U  mnie  tych  psów  przygarniętych  takich  u
każdego sąsiada jest  2,  3 sztuki.   
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  u  nas  podobnie  wygląda  jak  w  gminie
Ostróda.  Jest  od  tego  pracownik  odpowiedzialny  –  pani  Wiesława  Jadanowska.
Należy do niej  takie sprawy zgłaszać.
Sołtys  –  pani  Małgorzata  Uchal  –  był  te lefon i  pani  Jadanowska powiedziała,  co
ja  mam z tym fantem zrobić po 17 0 0 .
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jest  s łowo  przeciwko  słowu.  To  pani
tak  mówi.  Ciekawe  czy  pani  Jadanowska  by  to  potwierdziła.  Szkoda,  że  przez  2
dni  nikt  się  nie  zainteresował.  Jest  osoba  odpowiedzialna  pani  Jadanowska
Wiesława. Można zgłaszać do niej .  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca,  szanowni  państwo  my  tutaj
jesteśmy  zwodzeni  obietnicami,  że  coś  zostanie  zrobione,  coś  zostanie
naprawione.  Oto  kilka  przykładów:  o  zamieszczeniu  na  BIP  nr  telefonu  osoby
odpowiedzialnej,  przyjmującej  zgłoszenia  awari i  urządzeń  kanalizacyjnych  czy
wodociągowych,  o  umieszczeniu  informacji  o  takich  interwencyjnych  problemach
mówil iśmy  już  jakiś  czas  temu.  Ja  słyszałem,  że  to  zostanie  zrobione.  Jak  na
razie  efektów,  po  tym  co  tutaj  pani  powiedziała,  nie  ma.  Ja  takich  deklaracji  i
zapewnień  słyszałem  więcej.  W grudniu  2018  roku  pani  skarbnik  obiecywała  mi,
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że  przedstawi  interpretację  prawną  dotyczącą  tego  czy  na  przykład  można
delegować  w  podróż  służbową  radnego.  Deklarację  powtórzyła  w  marcu.  Do  tej
pory  tej  interpretacji  prawnej  nie  ma.  Pani  nie  pamięta?  Ja  podpowiem pani  takie
rozwiązanie,  mnie  w  młodości  uczono,  lepszy  krótki  ołówek  niż  długa  pamięć.
Myślę,  że  na  zeszyt  16-kartkowy  jeszcze  gminę  stać,  żeby  pani  mogła  sobie  w
tym zeszycie zapisywać te pani deklaracje  i  pani  obietnice.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  mam  pytanie  do  pana  radnego
Ryszarda  Bali ,  kto  pana  upoważnił  do  zakupów  dokonywanych  w  firmie  „Inter
Las”,  konkretnie  kantówka na kwotę 904,-  zł .  
Radny – pan Ryszard Bala –  kto miał mnie upoważnić? 
Wójt  Gminy – pan Adam Szczepkowski  –  żadnemu radnemu,  żadnemu sołtysowi
takiego  upoważnienia  nie  wydawałem.  Na  kopii  faktury  jaka  została  w  firmie
„Inter  Las”  widnieje  pański  podpis.  Nie  wiem  teraz,  gmina  ma  zapłacić  za
radnego.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  za  mater iał ,  który  został  kupiony  w  ramach
funduszu sołeckiego na potrzeby sołectwa.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  ma  takiego  punktu,  we  wniosku
który  był  złożony  2  września  2018  roku  w  Urzędzie  Gminy.  Nie  było  takiego
wniosku  też  złożonego  później  do  mnie.  Jako  wójt  gminy  nie  wyrażałem  takiej
zgody.  Tak że nie  wiem na jakiej  podstawie.
Radny - pan Ryszard Bala – jakiego wniosku pan nie może znaleźć?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  musicie  składać  wniosek  do  wójta  o
wyrażenie  zgody  na  realizację  przedsięwzięcia,  przedsięwzięć  z  funduszu
sołeckiego.  Jeżeli  takiej  zgody  nie  będzie,  nie  macie  państwo  prawa  dokonywać
żadnych zakupów. 
Radny – pan Ryszard Bala – jasne panie wójcie.  Do tej  pory nie  pytałem wójta  o
zgodę.  Myślę,  że  nie  będę  pytał ,  skoro  zgodę  na  środki  w  budżecie  gminy
wyrazi ła rada gminy podejmując uchwałę o funduszu sołeckim.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  nie  tak  to  działa.  Ja  tylko  powiem
tyle,  że  tej  faktury  nie  przyjmuję  do  realizacji .  Nie  wiem  co  państwo  z  tym
zrobicie.  Na pewno przez  gminę  nie  będzie  zapłacona.  W momencie  kiedy  ja  bym
dzisiaj  tą fakturę opłacił ,  automatycznie mam dyscyplinę finansową. 
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –   postaram  się,  żeby  panu  obiecanki  sprawdzili  ci ,
którzy się tym zajmują.  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  ja  chciałam  jeszcze  dodać  panie
radny,  że   dziś  nawet  sprawdzaliśmy  i  przedsięwzięcia  które  zostały  przyjęte
przez  radę  sołecką  w  Mielnie,  nie  ma  czegoś  takiego,  żeby  był  zakup  jakichś
kantówek czy desek. Jest  oczywiście zakup ławek a nie zakup mater iałów.  Tak jak
pan  powiedział ,  że  coś  mamy  przeciwko  temu.  Ja  po  prostu  nie  mam  gdzie  tego
włożyć.  Rada  Sołecka  w  Mielnie  zaoferowała,  że  kupi  ławki  a  nie  materiał  do
ławek.  Do czego mamy to przyjąć?
Radny – pan Ryszard Bala – państwa wola,  róbcie z tym co chcecie.  

Ad  pkt  18.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Gminy
zamknęła X sesję  Rady Gminy.

               Protokołowała                                    Przewodnicząca Rady Gminy
 
        Bronisława Warmińska                                 Cecylia  Lecewicz-Husar
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